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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 

 
Sessió Ordinària                                                             Dijous, 26 de novembre  de  2015 
Acta núm. 12                                                                                                       1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ. 
 
Regidors/Regidores: SR. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, SRA. ROSA-MARÍA 
FERNÁNDEZ LABELLA, SR. JORDI TORT I REINA, SR. JORDI JIMÉNEZ 
HORCAJADAS, SR. GERMÁN BARRENA CASERO, SR. ÈRIC PLAZA LÓPEZ, SRA. 
GEMMA BADIA CEQUIER, SR. MIGUEL-ÁNGEL IBÁÑEZ GINER, SR. CARLOS 
GARCÍA AJENJO, SR. FRANCISCO GAVILÁN PEÑA, SRA. GUADALUPE DEL RÍO 
REYES, SR. ANDREU PÉREZ I LORITE, SR. ALBERT MASSANA I GRÀCIA, SRA. 
MARTA JIMÉNEZ I IBORRA, SRA. VERÓNICA BORJA MILLA, SR. MIGUEL HERRERA 
DÍAZ, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO, SR. RAMON 
CASTELLANO ESPINOSA I SR. ANTONI RAFANELL AMAT. 
 
Funcionaris: 
Secretari: sr. Roger Cots Valverde. 
Cap del servei de secretaria: sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : sr. José Mª Garcia Pascual. 
Administratiu de secretaria: sr. Gregori Puchol Sanfeliu. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-sis de novembre de dos mil quinze, en sessió 
ordinària, primera convocatòria, amb la presidència de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, 
alcaldessa-presidenta, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits 
pel secretari, sr. Roger Cots Valverde. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores dos minuts, la sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 
 
Seguidament,  la sra. alcaldessa va dir que amb motiu del Dia Internacional per a l’Eliminació 
de la Violència envers les Dones, els diferents portaveus municipals llegirien un manifest, 
procedint-se a la seva lectura. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 
1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
L’acta de la sessió anterior núm. 11 de data 29 d’octubre de 2015, es va acordar que s’aprovaria 
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a la propera sessió ordinària que se celebri, donat que la seva extensió ha impedit la seva 
confecció. 
 

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 
2 - APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE C RÈDITS NÚM 
15/2015 DEL PRESSUPOST GENERAL 2015 DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ 
 
FONAMENTS DE DRET  
 
Articles 177 a 182 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.  
Transferències de crèdit article 41 del Reial Decret 500/1990 
Crèdits extraordinaris i Suplements de crèdit articles 35 a 37 Reial Decret 500/1990 
 
FETS 
 
Havent estat aprovat amb caràcter definitiu el Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà per a 
l'exercici 2015, en sessió celebrada el dia 18 de desembre de 2014. 
 
Atès la necessitat de modificació del pressupost de despeses sense alterar la quantia total del 
mateix, mitjançant transferència de crèdit a aplicacions de despesa de subvencions nominatives. 
 
Atès la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades 
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint 
present que el crèdit previst per aquestes despeses és insuficient, sent necessària la tramitació 
d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant suplement de crèdit finançat amb 
aplicació de Romanent de Tresoreria per Despeses Generals de l'exercici 2014 i amb baixes de 
crèdit que no pertorben el servei, i mitjançant crèdit extraordinari amb baixes de crèdit sense 
pertorbació del servei. 
 
Vist l'informe de fiscalització amb la conformitat de la intervenció i la Memòria d'Alcaldia. 
 
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa 
al Ple de l'Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l'adopció del 
següent acord: 
 
PRIMER . Aprovar inicialment la modificació de crèdits per transferència de crèdit a noves 
aplicacions de subvencions nominatives del Pressupost de l’Ajuntament 2015, amb el detall per 
aplicacions que figura a continuació i per un import total de 3.000 € d’acord amb l’estructura 
següent: 
 
 
 
 
 
 
 

T R A NS F -T R A NS F -T R A NS F -T R A NS F -

Ex . Aplic a c ió de  de s pe s a De s c ripc ió Import

2015 60015 2310B 227990215 Vacances en Pau 3.000,00

3.000,00

T R A NS F +T R A NS F +T R A NS F +T R A NS F +

Ex. Aplic a c ió de  de s pe s a De s c ripc ió Import

2015 60015 2310B 480000215 Sub. Fons Català de Cooperació al Desenvolupament 3.000,00

3.000,00
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SEGON.- Aprovar inicialment la modificació de crèdits per suplement de crèdit del Pressupost 
de l’Ajuntament 2015, finançat amb aplicació de Romanent de Tresoreria per Despeses 
Generals de l'exercici 2014 i per baixes de crèdit que no suposen cap pertorbació del servei, amb 
el detall per aplicacions que figura a continuació i per un import total de 335.657,73 d’acord 
amb l’estructura següent: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
TERCER: Aprovar inicialment la modificació de crèdits per crèdit extraordinari del Pressupost 
de l’Ajuntament 2015, finançat amb baixes de crèdit que no suposen cap pertorbació del servei, 
amb el detall per aplicacions que figura a continuació i per un import total de 11.742,61 €, 
d’acord amb l’estructura següent: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Annex de Modificacions Pressupostàries per Suplemen t de crèdit (art.36 RD500/1990)

Finançament 

E xE xE xE x De s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ió B a ix e sB a ix e sB a ix e sB a ix e s

2.015 15915.9390A.87001 R.T .per desp.gnrals/Finanç.suplement de crèdit 107.255,00

2.015 15915.0110A.31000015 Interessos de préstecs 100.000,00

2.015 12015.9200A.227060115 Prevenció riscos laborals 9.000,00

2.015 12015.9200A.227060215 Serveis profesionals externs 4.000,00

2.015 16015.9200A.635000015 Inversions en reposició mobiliari 39.000,00

2.015 26015.1721A.226990015 Medi ambient 9.000,00

2.015 41015.1630A.443020215 T f PRESEC AMB Neteja platja 34.000,00

2.015 53015.4911A.227060115 T reballs impressió de la revista Bruguers 20.000,00

2.015 53015.4911A.227060215 Fotografia Bruguers 5.000,00

2.015 53015.4913A.225000015 T ributs mit jans comunicació 4.000,00

2.015 53015.4913A.216000015 Manteniment equips informàt ics 4.402,73

Total 107.255,00 228.402,73 335.657,73

 Aplicacions de despesa

E xE xE xE x Ap lic a c ió  d e  d e s p e s aAp lic a c ió  d e  d e s p e s aAp lic a c ió  d e  d e s p e s aAp lic a c ió  d e  d e s p e s a De s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ió Im p o rtIm p o rtIm p o rtIm p o rt

2.015 41015.3380A.443020115 T f PRESEC Cicle Fest iu 12.750,00

2.015 41015.3230A.443020115 T f PRESEC Funcionament centres docents 57.076,25

2.015 41015.1710A.443020115 T f PRESEC Parcs i Jardins 20.318,08

2.015 41015.1650A.443020115 T f PRESEC Enllumenat Públic 51.806,00

2.015 41015.1621A.443020115 T f PRESEC Recollida Residus 22.574,36

2.015 41015.1630A.443020115 T f PRESEC Neteja Viaria 165.017,88

2.015 41015.1621A.740000014 T ransf. de capital a PRESEC - RSU 6.115,16

Total 335.657,73

Co n c e p t eCo n c e p t eCo n c e p t eCo n c e p t e

/Ap lic a c ió/Ap lic a c ió/Ap lic a c ió/Ap lic a c ió

R T p e r R T p e r R T p e r R T p e r 

De s p e s e s  De s p e s e s  De s p e s e s  De s p e s e s  

G e n e ra lsG e n e ra lsG e n e ra lsG e n e ra ls

Annex de Modificacions Pressupostàries per Crèdit E xtraordinari (art.36 RD500/1990)

Finançament 

E xE xE xE x De s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ió B a ix e sB a ix e sB a ix e sB a ix e s

2.015 53015.4913A.216000015 Manteniment equips informàt ics 1.597,27

2.015 15915.9320A.227080115 Serveis de recaptació a favor de l'ent itat 10.145,34

Total 0,00 11.742,61

 Aplicacions de despesa

E xE xE xE x Ap lic a c ió  d e  d e s p e s aAp lic a c ió  d e  d e s p e s aAp lic a c ió  d e  d e s p e s aAp lic a c ió  d e  d e s p e s a De s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ióDe s c rip c ió Im p o rtIm p o rtIm p o rtIm p o rt

2.015 41015.1630A.740000014 Transf. de capital a PRESEC - RSU 11.742,61

Total 11.742,61

Co n c e p t eCo n c e p t eCo n c e p t eCo n c e p t e

/Ap lic a c ió/Ap lic a c ió/Ap lic a c ió/Ap lic a c ió

R T p e r R T p e r R T p e r R T p e r 

De s p e s e s  De s p e s e s  De s p e s e s  De s p e s e s  

G e n e ra lsG e n e ra lsG e n e ra lsG e n e ra ls
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QUART- Que un cop transcorregut el termini d'exposició al públic a l'efecte de reclamacions i 
al·legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, sense que s'hi hagi interposat cap reclamació o al· legació, s'entengui definitivament 
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit núm. 15/2015 del pressupost de l'Ajuntament 
corresponent a l'exercici 2015. 
 
L’acord va ser adoptat per dotze (12) vots a favor (8 PSC, 2 GSsP i 2 CiU), cap en contra i nou 
(9) abstencions (4 C’s, 3 ERC 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Desprès de l'exposició que va realitzar el sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde, va prendre la 
paraula el Sr. Miguel Herrera, de GSSP que va manifestar que com en ocasions 
anteriors, sol·licita a l'equip de govern que les modificacions de crèdits es facin en 
punts diferenciats, i no en bloc en un mateix punt. No obstant, i atès que aquesta serà la 
única forma d'aprovar l'ajut al poble saharaui per les inundacions que van patir, tal com 
GSSP li va sol·licitar a l'equip de govern l'anterior ple, votarem a favor. 
 
 
A continuació el sr. Albert Massana, regidor de ERC, va manifestar que, en la mateixa 
línia apuntada pel sr. Herrera, també considerava que s’haurien de presentar les 
modificacions de crèdit per separat perquè no tenia res a veure l’ajut al poble sahauraui 
amb la resta de conceptes que es transvasaven, tot i entendre la seva necessarietat i 
urgència. En aquest sentit, va ressaltar la quantitat que es feia a Presec per import de de 
350.000 euros. 
 
Com que no van participar en la confecció de l’anterior pressupost va dir que, per 
coherència, s’abstindrien.  
 
 
 
En el torn del grup Municipal de C's, el regidor sr. Miguel Àngel Ibáñez va manifestar 
que un altre cop es presenta un expedient amb diverses modificacions de crèdits per 
diversos conceptes, el primer, de 3.000 €, atesa la quantitat, no li preocupa. En relació 
al segon hi ha diverses coses que li criden l'atenció, com la baixa de 5.000 Eures en les 
fotografies del Bruguers, atès que es va pressupostar una partida superior a la 
necessària quant ja estava adjudicat el contracte. En relació a la partida destinada a 
Presec, no li sembla malament, però com ja a dit altes vagades, dona la sensació que 
per la renovació de maquinària de Presec es va sobre la marxa, i seria necessari fer una 
bona planificació; li crida l'atenció la partida de 165.017,88 € per neteja viària, 
desconeix si hi inclosa maquinària, quant la gent es continua queixant de la falta de 
neteja dels carrers. 
 
 
Torna a intervenir el tinent d'alcalde, Sr. Jordi Tort que manifesta que, com cada any, 
l'ajuntament aprova un pressupost i es aquest el que es modifica. En relació a la 
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intervenció del Sr. Ibáñez comenta que en la Comissió informativa a la que no va 
assistir, ja es va explicar que en cap cas la partida de neteja viària es per compra de 
maquinaria, sinó per suplència de personal, i que en una empresa amb un pressupost 
superior al 9 milions d'euros, un desviació de 3000.000 € es raonable. 

 
 
3 - COMPLIMENT DELS TERMINIS PREVISTOS A LA LEY 15/ 2010, DE 5 DE 
JULIO, DE MODIFICACIÓN DE LA LEY 3/2004, DE 29 DE D ICIEMBRE, POR LA 
QUE SE ESTABLECEN MEDIDAS DE LUCHA CONTRA LA MOROSI DAD EN LAS 
OPERACIONES COMERCIALES PER AL PAGAMENT DE LES OBLI GACIONS DE 
L’AJUNTAMENT, CORRESPONENT AL TERCER TRIMESTRE DE 2 015 
 
Donar-se per assabentat de l’Informe trimestral que, en compliment dels arts. 4 i 5 de la Ley 
15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por la que se 
establecen medidas de lucha contra la morosidad en las operaciones comerciales, ha emès el 
Tresorer Municipal sobre el compliment dels terminis previstos en aquesta llei per al pagament 
de les obligacions de cada entitat local; l’informe inclou el nombre i quantia global de les 
obligacions pendents en les quals s’està incomplint el termini (art.4.3). 
 
L’Interventor municipal incorpora (art. 5.4) a l’informe, a més, la relació de les factures o 
documents justificatius en relació als quals han transcorregut més de tres mesos des de la seva 
anotació en el registre de factures a què fa referència l’art. 5 de l’esmentada Ley 15/2010, i no 
s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement de l’obligació o s’hagi justificat 
per part de l’òrgan gestor l’absència de tramitació dels mateixos.  
 
L’Informe haurà de remetre’s (art. 4.4) en tot cas als òrgans competents del Ministerio de 
Economía y Hacienda i de la Generalitat de Catalunya que té atribuïda la tutela financera dels 
ens locals. 
 
 
4 - AIXECAR LA SUSPENSIÓ I CONTINUAR AMB LA TRAMITA CIÓ DEL 
PROCEDIMENT D'ADJUDICACIÓ PER A LA CONSTITUCIÓ D'UN  DRET DE 
SUPERFÍCIE SOBRE UNA PART D'UNA PARCEL·LA SITUADA A L C/ COMERÇ 
S/N DINS DE L'ÀREA COMERCIAL BARNASUD DE GAVÀ, PER A L'EXPLOTACIO 
D'UNA ESTACIÓ DE SERVEI AMB L'ACTIVITAT COMPLEMENTÀ RIA DE BAR-
RESTAURANT O RENTADA DE VEHICLES  
 
ANTECEDENTS: 
 
En data 26 de març de 2015 el Ple municipal, en sessió ordinària, va acordar iniciar la tramitació 
de l’expedient administratiu per a l'adjudicació, mitjançant un procediment obert i concurs 
públic, d'un dret de superfície sobre una part d'una parcel· la amb superfície de 2.469,49 m2 
aprox. situada al c/ Comerç s/n, dins de l'Àrea comercial Barnasud de Gavà, per a l'explotació 
d'una estació de servei amb l'activitat complementària de bar-restaurant o rentada de vehicles, 
d’acord amb el procediment de licitació i el règim jurídic establert en el Plec de Clàusules 
jurídiques, econòmiques i administratives que consta en l'expedient.  
 
En virtut d'aquest acord plenari, en data 20 d'abril de 2015 es va publicar l'anunci de licitació en 
el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, en el qual s'atorgava un termini per presentació 



 6 de 49

d'ofertes de 30 dies hàbils de conformitat amb la Clàusula 22 del citat Plec de Clàusules 
jurídiques, econòmiques i administratives. 
 
No obstant, en data 23 d'abril de 2015 va tenir entrada en el Registre Oficial de l'Ajuntament de 
Gavà un informe tècnic de data 13 d'abril de 2015 sobre la valoració de la qualitat del sòl emès 
pels serveis tècnics de gestió i sòls contaminats de l'Agència de Residus de Catalunya 
(Expedient informatiu núm. 08/190, SC-466/1), relatiu a un expedient que se li va iniciar a 
l'empresa “SARAS ENERGÍA, SA”, anterior titular del dret de superfície de l'Estació de Servei 
ubicada al c/ Comerç s/n, dins de l'Àrea comercial Barnasud de Gavà.  
 
En aquest informe dels serveis tècnics de gestió i sòls contaminats de l'Agència de Residus de 
Catalunya es proposava que l'esmentada empresa “SARAS ENERGÍA, SA”, realitzés tota una 
sèrie de treballs i de proves tècniques i recàlcul de l'anàlisi en la citada Estació de Servei. 
 
Davant d'aquesta actuació de l'Agència de Residus de Catalunya, en data 28 d'abril de 2015 es 
va emetre informe tècnic municipal en el qual es concloïa que: «Amb aquests condicionants no 
es considera oportuna la sortida a concurs per a la constitució d'un dret de superfície sobre 
l'espai de l'estació de servei, al menys fins que no es coneixen els resultats de la informació 
demanada per l'Agència de Residus de Catalunya i del pla de restauració que pugui derivar-se». 
 
Per aquestes raons, en data 30 d'abril de 2015 el Ple de l'Ajuntament va adoptar el següent 
acord: 
 

«PRIMER.- Acordar la suspensió provisional del procediment d'adjudicació d'un dret de 
superfície sobre una part d'una parcel·la amb superfície de 2.469,49 m2 aprox. 
situada al c/ Comerç s/n, dins de l'Àrea comercial Barnasud de Gavà, per a l'explotació 
d'una estació de servei amb l'activitat complementària de bar-restaurant o rentada de 
vehicles, en virtut de l'informe tècnic de data 13 d'abril de 2015 sobre la valoració de la 
qualitat del sòl emès pels serveis tècnics de gestió i sòls contaminats de l'Agència de 
Residus de Catalunya (Expedient informatiu núm. 08/190, SC-466/1), i dels informes 
tècnic i jurídic municipals que consten en l'expedient. 
 
SEGON.- Ordenar a l'empresa “SARAS ENERGÍA, SA”, a que doni compliment, en la 
major brevetat possible, a les conclusions i propostes d'actuació que consten en l'informe 
tècnic de data 13 d'abril de 2015 sobre la valoració de la qualitat del sòl emès pels serveis 
tècnics de gestió i sòls contaminats de l'Agència de Residus de Catalunya (Expedient 
informatiu núm. 08/190, SC-466/1), que s'adjunta amb aquesta resolució». 
 

Aquest acord municipal fou publicat en data 22 de maig de 2015 en el BOP. 
 
En data 21 d'octubre de 2015, el director de l'Àrea Industrial va comunicar, formalment per 
escrit, a l'Ajuntament de Gavà en relació amb l'expedient informatiu núm. 08/190, SC-466/1 el 
següent: «us informem que procedim al seu tancament atès que a l'emplaçament no resta cap 
focus actiu de contaminació i l'anàlisi quantitativa del risc mostra una situació de risc 
acceptable per a la salut humana». A més, s'adjunta un informe tècnic de valoració de la 
qualitat del sòl emès pel Departament de Gestió i Sòls Contaminants de l'Agència de Residus de 
Catalunya, amb les següents conclusions: 
 
« - S'arxiva l'expedient informatiu núm. 08/190, SC-466/1. 
- Es donen per finalitzades les actuacions d'investigació de la qualitat del sòl. 
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- Es recomana a l'empresa ESTACIONS DE SERVEI SARAS ENERGIA que: 
- Implanti un programa d'autocontrol periòdic de la qualitat de l'aire del subsòl 

consistent en la realització d'assaigs de buit als piezòmetres – captadors de vapor, 
seguint tot allò que estableix el document de l'ARC «Guia metodològica per a la 
realització d'assaigs de buit (proves d'eficiència) en captadors de vapors en estacions 
de servei. 

- En cas que la taxa d'extracció sigui superior a 1 kg/dia i/o les concentracions de 
vapors mesurades en PID superin les 500ppmv caldrà informar a l'ARC. 

- En quant a mesures de prevenció i control, tingui en compte tot allò indicat en la 
«Guia de prevenció de la contaminació del sòl per a les activitats potencialment 
contaminants del sòl sota l'epígraf CCAE 50500: venda al detall de carburants de 
l'automoció». 

 
En conseqüència, la problemàtica d'indicis de contaminació del sòl que va justificar la suspensió 
del present procediment d'adjudicació del dret de superfície ha estat resolta segons informen 
expressament els serveis tècnics de l'Agència Catalana de Residus, per la qual cosa ja no 
existeix cap impediment tècnic per aixecar la suspensió i continuar amb el citat procediment de 
licitació.  
 
A tals efectes, com el procediment de licitació es va publicar en data 20 d'abril i l'acord de 
suspensió es va publicar en data 22 de maig, ja han transcorregut 26 dels 30 dies hàbils que hi 
havien per presentar ofertes segons preveu la citada Clàusula 22 del citat Plec. És a dir, només 
resten quatre dies hàbils per presentar ofertes, termini que es considera insuficient per garantir la 
correcta concurrència competitiva entre els possibles licitadors interessats, que constitueix un 
dels principis bàsics de la normativa reguladora dels contractes del sector públic.  
 
Per aquest motiu, es considera necessari i proporcional continuar el present procediment de 
licitació, si bé atorgant un nou termini de 30 dies hàbils per presentar ofertes. Val a dir, que 
aquesta decisió d'ampliar el termini de presentació d'ofertes no causa cap perjudici, atès que no 
es va rebre cap oferta abans d'adoptar l'acord plenari de suspensió. 
 
Atès l'informe tècnic de valoració de la qualitat del sòl emès pel Departament de Gestió i Sòls 
Contaminants de l'Agència de Residus de Catalunya de data 19 d'octubre de 2015 i l'informe 
jurídic municipal de data 11 de novembre de 2015 que consten a l'expedient. 
 
Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple municipal per ser l'òrgan de 
contractació en aquest procediment d'adjudicació. 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde president de l’àmbit de Nova Governança i Economia realitza la 
següent proposta: 
 
PRIMER .- Donar-se per assabentat de l'informe tècnic de valoració de la qualitat del sòl 
emès pel Departament de Gestió i Sòls Contaminants de l'Agència de Residus de Catalunya de 
la Generalitat de Catalunya de data 19 d'octubre de 2015, en virtut del qual s'acorda arxivar 
l'expedient informatiu núm. 08/190, SC-466/1 que es va incoar per la problemàtica d'indicis de 
contaminació del sòl a la parcel·la situada al c/ Comerç s/n, dins de l'Àrea comercial Barnasud 
de Gavà. 
 
Vist aquest informe tècnic de valoració de la qualitat del sòl emès pel Departament de Gestió i 
Sòls Contaminants de l'Agència de Residus de Catalunya de data 19 d'octubre de 2015, es 
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considera convenient incorporar, com una obligació més a complir pel futur adjudicatari de les 
previstes en la Clàusula 12 del citat Plec de Clàusules que regeix per a aquest concurs, les seves 
següents recomanacions: 

 
«- Implanti un programa d'autocontrol periòdic de la qualitat de l'aire del subsòl consistent 
en la realització d'assaigs de buit als piezòmetres – captadors de vapor, seguint tot allò que 
estableix el document de l'ARC «Guia metodològica per a la realització d'assaigs de buit 
(proves d'eficiència) en captadors de vapors en estacions de servei. 
En cas que la taxa d'extracció sigui superior a 1 kg/dia i/o les concentracions de vapors 
mesurades en PID superin les 500ppmv caldrà informar a l'ARC. 
- En quant a mesures de prevenció i control, tingui en compte tot allò indicat en la «Guia 
de prevenció de la contaminació del sòl per a les activitats potencialment contaminants del 
sòl sota l'epígraf CCAE 50500: venda al detall de carburants de l'automoció». 

 
SEGON.- Aixecar la suspensió provisional i continuar amb la tramitació del procediment 
d'adjudicació d'un dret de superfície sobre una part d'una parcel· la amb superfície de 
2.469,49 m2 aprox. situada al c/ Comerç s/n, dins de l'Àrea comercial Barnasud de Gavà, per a 
l'explotació d'una estació de servei amb l'activitat complementària de bar-restaurant o rentada de 
vehicles, de conformitat amb el procediment de licitació i el règim jurídic establert en el Plec de 
Clàusules jurídiques, econòmiques i administratives que consten en l'expedient i que foren 
aprovades per acord plenari de data 26 de març de 2015. 
 
TERCER.- Exposar al públic la documentació obrant en l'expedient administratiu i els 
plecs de clàusules (en la Secretaria General de l'Ajuntament, en hores d'atenció al públic) 
durant el termini de 30 dies hàbils següents al de publicació del corresponent anunci en 
l’apartat anomenat “PERFIL del CONTRACTANT” de la pàgina web d’aquest Ajuntament i al 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, puguin presentar-se reclamacions i al·legacions, 
les quals seran resoltes per aquest mateix òrgan municipal. 
 
Les proposicions dels licitadors s'hauran de presentar en la forma prevista en el Plec de 
Clàusules i en el termini de 30 dies hàbils següents al de publicació del corresponent anunci en 
el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 
 
QUART. – Facultar, indistintament, a l'Alcaldessa i al tinent d’alcalde president de l’Àmbit de 
Nova Governança i Economia, per a la resolució i signatura dels documents que siguin 
necessaris per a l’execució dels present acord. 
 
L’acord va ser adoptat per disset (17) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, 2 GSsP, 2 PP i 2 CiU), cap 
en contra i quatre (4) abstencions (C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Desprès de l'exposició que va realitzar el sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde, va prendre la 
paraula el Sr. Miguel Herrera, de GSSP que va manifestar que el seu grup municipal 
s'alegrava de que l'ajuntament suspengués l'adjudicació per risc medi ambiental i pel 
perill que suposava per la salut humana un punt actiu de contaminació, i el seu grup 
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municipal espera que l'equip de govern continent amb la mateixa política de protecció 
al medi ambient i a la salut dels ciutadans. Afegeix que confien en els treballs del 
tècnics, i si diuen que es segur continuar el procediment, votarem a favor seguir el seu 
consell. 
 
 
A continuació el sr. Albert Massana, regidor de ERC, va manifestar que s'alegrava de 
que es hagi solucionat el tema mediambiental i que votaran a favor. 
 
 
En el torn del grup Municipal de C's, el regidor sr. Miguel Àngel Ibáñez va manifestar 
que quant es va fer la primera tramitació, atesa les superfícies destinades a cada 
activitat, semblava, més que una estació de servei amb activitat complementaria de bar-
restaurant, al inrevés; continuen pensant el mateix, per la qual cosa s'abstindran. 
 
 
Torna a intervenir el tinent d'alcalde, Sr. Jordi Tort que manifesta que l'activitat 
principal serà la benzinera. 

 
 
5 - RATIFICACIÓ SOL·LICITUD D'ADHESIÓ A LA SECCIÓ “ XARXA DE CIUTATS 
PEL CLIMA”  
 
Antecedents 
 
La “Red Española de Ciudades por el Clima” és la Secció de la “Federación Española de 
Municipios y Provincias (FEMP)” que aglutina ciutats i pobles compromesos amb el 
desenvolupament sostenible i la protecció del clima. 
 
L'activitat d'aquesta Xarxa està dirigida a la promoció de les polítiques de desenvolupament 
sostenible i a l'impuls de polítiques locals de lluita contra el canvi climàtic que contribueixi a la 
reducció d'emissions de gasos d'efecte hivernacle i al compliment del Protocol de Kyoto. 
La Junta de Govern Local de 20 de novembre de 2015 va acordar: 
 

«PRIMER.-  Adherir-se a la «Red Española de Ciudades por el Clima» i, en 
conseqüència, realitzar una declaració institucional per part de l'Alcalde dirigida a tots 
els ciutadans on es plasmi el compromís municipal d'adhesió a la Xarxa i la futura 
implantació de polítiques municipals de reducció de gasos d'efecte hivernacle. 
 
SEGON.- Designar com a representant polític per a l'Assemblea de la Xarxa a la Sra. 
Raquel Sánchez Jiménez, alcaldessa de l'Ajuntament de Gavà, o regidor/a en quí 
aquesta delegui, com a representant tècnic per assistència a reunions i grups de treballs 
de la mateixa al Sr. Armand Ribes, cap de Medi Ambient. 
 
TERCER.- Delegar en l'Alcaldia l'organització d'una Comissió Tècnica per al 
seguiment de les polítiques de prevenció i reducció de la contaminació on estiguin 
representades totes les regidories implicades en les polítiques d'urbanisme, transport, 
medi ambient, participació etc. 
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QUART.-  Delegar en l'Alcaldia l''organització d'un fòrum de debat ciutadà sobre les 
mesures i actuacions de reducció de les emissions de contaminants. 
 
CINQUÈ.-  Facultar l'alcaldessa per a realitzar tots els tràmits oportuns per a que l'alta a 
la «Red Española de Ciudades por el Clima» sigui efectiva. 
 
SISÈ.- Autoritzar, Disposar, Aprovar la despesa i ordenar el Pagament per l'exercici 
2016 de l'import de 150, 00 € en concepte de quota anual a càrrec de l'aplicació de 
despesa 10016.9220A.489000115 "Aportació a la Federació de Municipis de 
Catalunya". 

 
L'article 5 de les normes de funcionament intern de la secció demana, per adherir-se, un acord 
del Ple o de la Junta de Govern Local. 
 
Acordada l'adhesió per Junta de Govern Local, sembla convenient la seva ratificació pel Ple. 
 
Per tot això, la tinenta d’alcalde de l’àmbit de Ciutat i Territori proposa al Ple de l’Ajuntament, 
previ dictamen de la Comissió Informativa, l’adopció del següent acord: 
 
PRIMER.-  Ratificar , en allò que fos menester, l'acord de la Junta de Govern Local de 20 de 
novembre d'adhesió a la “Red Española de Ciudades por el Clima”, i de nomenament de la Sra. 
Raquel Sánchez Jiménez, alcaldessa de l'Ajuntament de Gavà, com a representant polític a 
l'Assemblea de la Xarxa, i al Sr. Armand Ribes Cama, cap de Medi Ambient, com a 
representant tècnic. 
 
SEGON.- Notificar  aquest acord als interessats. 
 

---------- 
 

Desprès de l'exposició que va realitzar la Sra. Rosa Maria Fernández, tinenta d'alcalde, 
va prendre la paraula la sr. Mónica Parés, del PP, que va celebrar l'adhesió del municipi 
de Gavà a la «Xarxa de ciutats pel clima», atès que ja hi ha adherit més de dos-cents 
municipis que poden compartir idees i propostes sobre el medi ambient. 
 
 
Seguidament, intervé el Sr. Miguel Herrera, de GSSP que va manifestar que, com 
sempre, les intencions són bones, però necessitem que les intencions es reflecteixin en 
fets concrets. Per descomptat que estem a favor d'adherir-nos a aquesta “xarxa de 
ciutats pel clima” però estarem atents que no sigui una simple declaració d'intencions 
buida de contingut, i que pugui realment servir per buscar entre totes les ciutats 
solucions als problemes del canvi climàtic, buscant sempre un desenvolupament 
sostenible.  
 
 
Per part del grup municipal d'ERC, va intervenir el Sr. Andreu Pérez, que va valorar 
positivament aquesta adhesió i que seria adient modificar la normativa municipal en 
aquest àmbit, i de retruc, en aquest mateix edifici, com al mercat central del poble, seria 
convenient que les plaques fotovoltaiques, que no han funcionat des del principi, 
funcionin.  
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En el torn del grup Municipal de C's, el regidor sr. Miguel Ángel Ibáñez va manifestar 
que estava d'acord en aquesta adhesió i estant segur que la comissió tècnica farà una 
bona feina, atès que l'ajuntament té bons tècnics, i, concretament, el Sr. Armand Ribes 
és, dintre de les seves competències, una persona perfecta per representar a 
l'Ajuntament. 

 
 
6 - ORDENANÇA MUNICIPAL DE CREACIÓ, MODIFICACIÓ I S UPRESSIÓ DE 
FITXERS DE DADES DE CARÀCTER PERSONAL DE L'AJUNTAME NT DE GAVÀ  
(Aprovació inicial i, si s'escau, definitiva) 
 
Antecedents  
 
L’existència de fitxers de caràcter personal i els avenços tecnològics, especialment en el camp 
de la informàtica, suposen possibilitats d’intromissió en l’àmbit de la privacitat i intimitat. És 
per això que l’ordenació jurídica reconeix drets en aquest camp i estableix mecanismes per la 
seva garantia. La Constitució Espanyola, al seu article 18 reconeix com a dret fonamental el dret 
a l’honor, a la intimitat personal i familiar i a la pròpia imatge i estableix que la Llei limitarà 
l’ús de la informàtica per garantir l’honor i la intimitat personal i familiar dels ciutadans i el ple 
exercici dels seus drets. El Tribunal Constitucional, interpretant aquest article, ha declarat en la 
seva jurisprudència que el mateix protegeix el dret fonamental a la protecció de dades de 
caràcter personal, atorgant-li una substantivitat pròpia. Aquest dret ha estat denominat per la 
doctrina com “dret a l’autodeterminació informativa” o “dret a l'auto disposició de les 
informacions personals, i que, quan es refereix al tractament automatitzat de dades, s’inclou en 
el concepte més ampli de llibertat informativa. 
 
La Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal 
(LOPD) estableix un conjunt de mesures per garantir i protegir aquest dret fonamental. 
És responsabilitat de les administracions locals el relatiu a la creació, modificació o supressió de 
fitxers de dades de caràcter personal. 
 
L’article 20 de la LOPD estableix que la creació, modificació o supressió de fitxers de les 
administracions públiques només pot fer-se per mitjà de disposició de caràcter general 
publicada al Butlletí Oficial de l’Estat o al Diari Oficial que correspongui. 
 
De conformitat amb l’article 41.1 de la LOPD i de l’article 3 de la Llei 32/2010, de l’Autoritat 
Catalana de Protecció de Dades, la corporació local en matèria de Protecció de Dades queda 
sota l’àmbit de l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades. En aquests termes, les corporacions 
Locals que crearan, modificaran i suprimiran els seus fitxers mitjançant la corresponent 
ordenança municipal o qualsevol altra disposició de caràcter general, en els termes previstos a la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local i, en el seu cas, en la legislació 
autonòmica. 
 
Els articles 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local i 178 del 
Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que aprova el text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, regulen l’aprovació i modificació dels reglaments i ordenances. 
 
En data 3 de novembre de 2015, la Comissió tècnica de protecció de dades, en sessió ordinària, 
va aprovar l'esborrany de l’ordenança. 
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Per tot això, en aplicació del que disposa l’article 49 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora 
de les bases del règim local, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i 
Economia, en virtut de les competències que té atribuïdes, proposa al Ple de l’Ajuntament, 
l’adopció dels següents 
 
ACORDS: 
 
PRIMER .- Aprovar inicialment el projecte de «l’Ordenança municipal de creació, 
modificació i supressió de fitxers de dades de caràcter personal de l'Ajuntament de Gavà", 
disposició reglamentària d'iniciativa municipal mitjançant la qual l'Ajuntament exerceix la potestat 
que li reconeix l'art. 4.1.a) de la Ley 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de las Bases del Régimen 
Local. 
 
El projecte consta de 5 articles, 1 disposició final, i 51 annexes. 
 
SEGON.- Sotmetre l'acord d'aprovació, juntament amb l'esmentat projecte d’ordenança, a 
informació pública mitjançant un anunci que s'ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província, 
al Diari Oficial de la Generalitat, a un dels mitjans de comunicació escrita diària i en el tauler 
d'anuncis de la Corporació, per a la formulació de possibles reclamacions i al·legacions durant 
el període de trenta dies hàbils a comptar des del següent a la data en què es verifiqui la darrera 
publicació en els dos Butlletins Oficials previstos. 
 
TERCER.- Cas que no s'hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període 
d'informació pública, l'acord d'aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es 
presenten es seguirà el procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d'Obres, 
Activitats i Serveis dels Ens Locals. 
 
QUART .- Posteriorment, trametre a l'Administració de l'Estat i a la de la Generalitat de 
Catalunya, en el termini de 15 dies, l'acord d'aprovació definitiu de l’ordenança i la còpia íntegra 
i fefaent d'aquest, i publicar-la  en el Butlletí Oficial de la Província, inserir-la en el tauler 
d'anuncis de la Corporació i anunciar al DOG la referència al BOP en què s'hagi publicat 
íntegrament el text. Entrarà en vigor un cop publicat el text complet i hagi transcorregut el 
termini de quinze dies hàbils previst a l'art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de las 
Bases del Régimen Local. 
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 3 ERC, 2 GSsP i 2 CiU), cap 
en contra i dues (2) abstencions (PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Desprès de l'exposició que va realitzar el sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde, va prendre la 
paraula la sr. Mónica Páres, del PP, que va manifestar que, tal com ha dit el sr. ponent, 
són un ajuntament pioner, i que esperaran a poder fer alguna esmena. 
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7 - NOMENAMENT DE MEMBRES DEL CONSELL ESCOLAR MUNIC IPAL DE 
GAVÀ  
 
FETS 
 
Primer  
 
L’article 5 del Reglament del Consell Escolar Municipal de Gavà disposa que: 
 
El Consell Escolar Municipal d’acord amb el que s’estableix en l’article 6.1 del Decret 
404/1987, de 22 de desembre, tindrà la composició següent: 
 
- 6 membres de l’Ajuntament 
- 6 membres del sector Director i titulars de centres 
- 6 membres del sector Pares 
- 6 membres del sector Mestres i Professors 
- 6 membres del sector Alumnes 
- 3 membres del sector serveis i personal d'administració 
 
Segon 
 
La distribució d’aquest membres entre els regidors de l’Ajuntament de Gavà es fa en aplicació 
de la Llei d'Hont, per la qual cosa , correspon: 
 
- 3 membres del grup municipal del PSC 
- 1 membre del grup municipal de C’s 
- 1 membre del grup municipal d’ERC 
- 1 membre del grip municipal de GSSP 
 
El grups polítics sense representació en el Consell Escolar Municipal, PP i CIU, podran 
designar un regidor, que serà nomenat per Decret d’alcaldia com a observador, amb veu però 
sense vot, en les sessions del plenari del Consell Escolar Municipal. 
 
Tercer 
 
Els diferents grups municipals han proposat els regidors que han de ser nomenats vocals del 
Consell Escolar Municipal: 
 
PSC 
Miquel Àngel Díaz Naranjo 
Rosa Maria Fernández Labella 
Germán Barrena Casero 
 
C’S 
Francisco Gavilán Peña 
 
ERC 
Marta Jiménez Iborra 
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GSSP 
Verónica Borja Milla 
 
I, com observadors: 
 
PP 
Mónica Parés Centeno 
 
CiU 
Antoni Rafanell i Amat 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
El capítol 1, de l'annex del Decret 404/1987, de 22 de desembre, estableix que els sis membres 
de l'Ajuntament seran regidors de l'Ajuntament nomenats pel Ple de l'Ajuntament. 
 
Per tot el que s'acaba d'exposar, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Benestar i Acció 
Social , previ informe favorable de la  Comissió Informativa corresponent, sotmet a l’aprovació 
del Ple la següent proposta d’acord: 
 
Nomenar els regidors/regidores que tot seguit s’esmenten, vocal del Consell Escolar Municipal, 
d’acord amb allò que disposa l’article 5è del Reglament del Consell 
 
1. Miquel Àngel Díaz Naranjo 
2. Rosa Maria Fernández Labella 
3. Germán Barrena Casero 
4. Francisco Gavilán Peña 
5. Marta Jiménez Iborra 
6. Verónica Borja Milla 
 

---------- 
 

Desprès de l'exposició que va realitzar el sr. Miquel Àngel Díaz, tinent d'alcalde, va 
prendre la paraula la sr. Mónica Páres, del PP, per agrair a tots els grups municipals que 
el seu grup pugui estar al Consell escolar.  
 
 
Per part del grup municipal d'ERC, va intervenir la sra. Marta Jiménez va manifestar 
que, com membre del consell, s'alegrava de l'obertura que significava que hi hagués 
membres d'altres grups municipals, encara legalment no hi era imprescindible.  
 

 
 
8 - L’APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES REGULADORES PE R A  LA 
SOL·LICITUD I ATORGAMENT DE SUBVENCIONS PER A LA PR OMOCIÓ DE LA 
SALUT DELS ESPORTISTES DE GAVÀ 
 
FETS 
 
Primer 
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L’Assessora de Benestar i Acció Social ha emès informe, en el que de manera resumida informa 
que : 
 
L’Ajuntament de Gavà porta més de 30 anys treballant en una línia d’atenció a la salut dels 
usuaris de les instal·lacions esportives municipals i als esportistes de clubs i entitats de Gavà. 
Un dels principals aspectes per a garantir la salut en la pràctica esportiva, és realitzar una revisió 
medicoesportiva prèvia. 
 
Les revisions medicoesportives tenen un cost molt elevat degut a les proves que es realitzen, el 
material que es requereix i el personal que les desenvolupa. 
 
Des de l’Ajuntament de Gavà sempre s’ha facilitat la realització de les revisions 
medicoesportives al centre de medicina de l’esport per als habitants de Gavà. Als abonats i 
usuaris generals de Gavà, se’ls hi aplicava un preu públic amb una bonificació del 50% respecte 
al cost de la revisió medicoesportiva i amb l’entrada en vigor del contracte per la gestió i 
explotació del Centre de Medicina de l’Esport, al seu risc i ventura, on l’adjudicatari va passava 
a cobrar directament de l’usuari/usuària del servei de manera directa, i amb la voluntat de 
continuar amb les polítiques de foment de la salut dels esportistes de Gavà,  es va obrir una línia 
de subvenció de promoció de la salut. 
 
Poden obtenir la condició de beneficiaris/àries les persones que es facin una revisió mèdica del 
tipus A, Menuda, B, Iniciació, o C, Estàndard, al Centre de Medicina de l’Esport de 
l’Ajuntament de Gavà, sempre i quan, acompleixin alguna de les condicions i els requisits 
següents:  

- Estar empadronat al municipi de Gavà. 
- Participar als Jocs esportius escolars de la categoria aleví. 
- Persones amb el carnet de la Gent Gran de Gavà. 
- Esportistes de Clubs o Entitats Esportives de Gavà, que es tramiti la revisió 

de manera conjunta. 
 
L’empresa adjudicatària del contracte de gestió i explotació del Centre de Medicina de l’Esport 
de l’Ajuntament de Gavà serà entitat col· laboradora de l’Ajuntament de Gavà, que actuarà en 
nom i a compte de l’Ajuntament de Gavà a tots els efectes relacionats amb la subvenció, 
aplicarà el descomptes als preus de les revisions mèdiques. 
 
Segon 
 
L’Interventor General ha emès informe favorable de les Bases reguladores per a la sol· licitud i 
atorgament de subvencions a Entitats, pel desenvolupament d’activitats i serveis a la ciutat de 
Gavà. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions  recull que la competència per a 
l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament de Gavà, sens perjudici 
que aquesta competència pugui ser delegada. 
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Per tot el que s'acaba d'exposar, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Benestar i Acció 
Social , previ informe favorable de la  Comissió Informativa corresponent, sotmet a l’aprovació 
del Ple la següent proposta d’acord: 
 
Primer. Aprovar inicialment les Bases reguladores per a la sol· licitud i atorgament de 
subvencions per a la promoció de la salut dels esportistes de Gavà. 
 
Segon. Sotmetre les bases esmentades a informació pública per un termini de vint dies, 
mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de 
la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de 
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de 
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al· legació dintre el període d’informació pública, 
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el 
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals. 
 
L’acord va ser adoptat per quinze (15) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, 2 GSsP i 2 CiU), cap en 
contra i sis (6) abstencions (4 C’s i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Desprès de l'exposició que va realitzar el sr. Miquel Àngel Díaz, tinent d'alcalde, va 
prendre la paraula el Sr. Miguel Herrera, de GSSP, que considera que la salut i l'esport 
són, i han de ser, pilars principals de la ciutat, que tota prevenció és positiva, i que 
ajudar als nostres esportistes, facilitant l’accés a l'esport, és una labor de ciutat, per això 
estan a favor de l'acord. 
 
 
A continuació el sr. Albert Massana, regidor de ERC, diu que consideren positiu la 
correcció de les petites anomalies que poguessin haver en relació als esportistes de 
Gavà. 
 
 
En el torn del grup Municipal de C's, el regidor sr. Miguel Àngel Ibáñez va manifestar 
que, tal com es va dir a la comissió informativa, el que es fa és modificar el destinatari 
d'aquestes subvencions, fins ara eren les persones físiques qui demanaven la subvenció, 
ara, es subvenciona els clubs que podran demanar-la pel seu conjunt d'associats. El 
grup municipal de C's considera que la subvenció hauria de ser al esportista de Gavà 
que esta en un club de la ciutat, atès que si el club té molts esportistes de Gavà, faran 
aquí la revisió, però si té molts socis de fora, es possible que facin les revisió a en un 
altre lloc. A més, si a pesar de tenir molt socis de Gavà se van fora, serà per que els 
preus que tenim són molt alts, fins i tot amb la subvenció. Finalitza manifestat que el 
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seu grup s'abstindrà, atès que no volo treure la subvenció però considera que ha de ser 
als esportistes i no las clubs.  
 
 
Torna a intervenir el tinent d'alcalde, el sr. Miquel Àngel Díaz, agraint a tots el grups 
municipals que es pugui continuar en aquesta línia i, en relació la intervenció del 
regidor de ciutadans, manifesta que abans, com servei públic local de proximitat, era 
molt difícil de gestionar per les entitats esportives, que la seva intervenció es basa en 
hipòtesis no reals, i recorda que s'han fet 1.684 revisions de ciutadans de Gavà.  
 
 
La sr. Alcaldessa torna a donar la paraula al Sr. Ibáñez que manifesta que el fet de que 
el Sr Díaz digui que la hipòtesis que planteja C's no és real, no és més que una opinió, i 
que reconeix la tasca que esta fent el servei de revisions mèdiques, però prova de que 
no és una subvenció nova sinó una modificació, són les revisions fetes i esmentades pel 
sr tinent d'alcalde, no obstant, considera que s'han de subvencionar a les persones 
 

 
9 - L’APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES REGULADORES PE R A LA 
SOL·LICITUD I ATORGAMENT DE SUBVENCIONS PER A PROJE CTES DE 
COOPERACIÓ INTERNACIONAL DESTINADES A ENTITATS PRIV ADES SENSE 
ÀNIM DE LUCRE A GAVÀ  
 
FETS 
 
Primer 
 
L’Assessora de Benestar i Acció Social ha emès informe, en el que de manera resumida informa 
que: 
 
Una de les línies de l’Ajuntament de Gavà és la subvenció ordinària a les entitats de cooperació, 
tant per projectes de cooperació internacional  
 
En aquest sentit, l’Ajuntament de Gavà vol continuar teixint una xarxa de  treball conjunt amb 
les entitats i societat civil de la ciutat per tal d’ aconseguir un objectiu comú: el benestar de les 
persones amb independència del seu origen i de qualsevol altra discriminació. La solidaritat i la 
cooperació entre municipis són valors irrenunciables per la nostra ciutat, coneixedors de primera 
mà de la necessitat de col·laboració constant amb multitud d’actors per evolucionar cap a una 
millor ciutat. 
 
La present subvenció, per tant, pretén ser una porta oberta per a entitats que, complint amb els 
objectius de ciutat, puguin fer valer aquests valors i aquesta solidaritat local arreu del món. Però 
també són una nova oportunitat per a aprofundir en la necessària sensibilització dels gavanencs i 
gavenenques, que, com veiem cada vegada més sovint, es mostren més solidaris i participatius 
per les causes sensibles d’arreu del planeta. 
 
L’objecte de les bases és subvencionar: 
 
- Projectes de cooperació internacional al desenvolupament. 
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- Projectes per activitats de sensibilització ciutadana en solidaritat i cooperació dins del marc 
dels valors que recullen la Carta Europea de Salvaguarda dels Drets Humans i la Carta-
Agenda Mundial dels Drets Humans a la Ciutat. 

 
Aquestes bases estan destinades a entitats privades i associacions sense ànim de lucre que 
tinguin seu o delegació a Gavà i que estiguin registrades al Registre Municipal d’entitats. 
 
I les finalitats que persegueixen són: 
 
Projectes de cooperació internacional al desenvolupament. 
 
- Els projectes hauran de respondre a les necessitats de les poblacions beneficiàries i ser 

compatibles amb els objectius de desenvolupament del territori on es realitzin. De la 
mateixa manera han de tenir com a marc de referència la Carta Europea de Salvaguarda dels 
Drets Humans a la Ciutat, els Objectius de Desenvolupament Sostenible o la Carta Agenda 
Mundial. 

- Hauran de garantir una participació activa de ciutadans i/o ciutadanes de Gavà en el disseny, 
l’execució i l’avaluació dels projectes. Les delegacions d’entitats d’un àmbit territorial 
superior a Gavà, hauran d’acreditar les persones gavanenques que participen activament del 
projecte. 

- Els projectes hauran de tenir incidència en la consolidació de processos de pau i de sistemes 
democràtics i participatius. Projectes que ajudin a crear, sostenir i desenvolupar estructures 
de defensa dels drets humans. 

- Els projectes hauran de respectar el medi natural i els principis de sostenibilitat. 
- Els projectes hauran d’incidir en els sectors més desfavorits de la població de la comunitat 

beneficiària: infància, joventut, dones (equitat de gènere), persones amb disminució, 
persones amb malalties cròniques, minories i col·lectius tradicionalment discriminats, 
sectors de població en situació d’extrema pobresa, refugiats/des i víctimes de guerra o de 
catàstrofes naturals. 

- Els projectes hauran de tenir especial incidència en temes de sostenibiliat mediambiental, 
drets humans o perspectiva de gènere. 

 
Projectes per activitats de sensibilització ciutadana en solidaritat i cooperació dins del marc que 
recullen la Carta Europea de Salvaguarda dels Drets Humans o la Carta Agenda Mundial. 
 
- Els projectes han de garantir la promoció de la solidaritat i la cooperació, generant 

consciència global en la ciutadania gavanenca que permeti conèixer situacions d’injustícia i 
desigualtat. 

- Els projectes han de tenir com a marc de referència la Carta Europea de Salvaguarda dels 
Drets Humans a la Ciutat, els Objectius de Desenvolupament Sostenible o la Carta Agenda 
Mundial.  

- Promoure l’associacionisme que treballa potenciant serveis d’interès general per a la 
col·lectivitat i atribuïts a la competència local. 

- Fomentar valors socials i noves formes de participació.  
- Afavorir la cooperació entre el sector públic i el privat, fomentant la implicació de diferents 

agents per dur a terme les activitats. 
- Promoure un desenvolupament més sostenible de la ciutat. 
- Millorar la convivència i el civisme entre la ciutadania 
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Segon 
 
L’Interventor General ha emès informe favorable de les Bases reguladores per a la sol· licitud i 
atorgament de subvencions a Entitats, pel desenvolupament d’activitats i serveis a la ciutat de 
Gavà. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions  recull que la competència per a 
l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament de Gavà, sens perjudici 
que aquesta competència pugui ser delegada. 
 
Per tot el que s'acaba d'exposar, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Benestar i Acció 
Social , previ informe favorable de la  Comissió Informativa corresponent, sotmet a l’aprovació 
del Ple la següent proposta d’acord: 
 
Primer. Aprovar inicialment les Bases reguladores per a la sol· licitud i atorgament de 
subvencions per a projectes de cooperació internacional destinades a entitats privades sense 
ànim de lucre a Gavà 
 
Segon. Sotmetre les bases esmentades a informació pública per un termini de vint dies, 
mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de 
la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de 
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de 
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al· legació dintre el període d’informació pública, 
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el 
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals. 
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 3 ERC, 2 GSsP i 2 CiU), cap 
en contra i dues (2) abstencions (PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Desprès de l'exposició que va realitzar el sr. Miquel Àngel Díaz, tinent d'alcalde, va 
prendre la paraula el Sr. Miguel Herrera, de GSSP, que considera que la col·laboració i 
cooperació formen part de la naturalesa del ser humà, en mig d'una societat egoista i 
egocèntrica on sembla que l'únic que importa és el benefici econòmic i empresarial en 
mig de uns valors purament capitalistes on el treball no es fa per a la gent, sinó a pesar 
de las repercussions que tingui en la gent; en mig de un procés de perduda de valors, 
que ens finiquita com societat, la cooperació i la col·laboració, nacional però molt en 
especial la internacional, es mostren com vies de desenvolupament de la naturalesa i la 
moral del ser humà. Nostra societat no es pot basar solament en el benefici de les 
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empreses i dels països, ni la nostra humanitat en el egoisme propi dels sistemes 
capitalistes. 
 
 
Seguidament, el sr. Albert Massana, regidor de ERC, consideres que les actuacions 
portades a terme per les oneges, a partir de petits projectes concrets, només poden 
contribuir per solucionar problemes en origen, però no conformen un política de 
cooperació internacional, a nivell nacional i globalment sostenible. Considera que la 
prioritat seria l'adhesió i el suport a les línies mestres marcades per òrgans nacionals, 
com si fos una política estat competent en aquest tema, en aquest sentit la intervenció 
en les grans operacions promogudes per l'Agència Catalana de Cooperació i la Direcció 
General per la Cooperació i el Desenvolupament. També considera que estan mal 
orientades des de l'ajuntament, atès que es gasta massa en suposades actuacions de 
sensibilització que no funcionen, i per altre banda es dona suport a micro projecte amb 
manca de visió col· lectiva. Això no vol dir, que encara que tingui una visió critica, no 
votin a favor. 

 
 
10 - APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES REGULADORES PER  A LA 
SOL·LICITUD I ATORGAMENT DE SUBVENCIONS PER A LA IN STAL·LACIÓ 
D’APARELLS ELEVADORS PER A LA SUPRESSIÓ DE BARRERES 
ARQUITECTÒNIQUES EN EDIFICIS D’HABITATGE.  
 
FETS 
 
Primer 
 
L’Assessora de Benestar i Acció Social ha emès informe, en el que de manera resumida informa 
que : 
 
L’Ajuntament de Gavà conscient de la problemàtica i de la importància que té l’accessibilitat 
com a millora de la qualitat de vida per a tots el ciutadans, es planteja obrir una línia de 
subvencions destinades a aconseguir la supressió de barreres arquitectòniques en edificis 
d’habitatge per mitjà de la instal·lació d’un aparell elevador. 
 
Aquesta línia de subvencions aniria adreçada a les Comunitats de Propietaris que no disposin 
d’instal·lació d’ascensor i que el seu edifici disposi de planta baixa més tres plantes (PB+3) com 
a mínim, legalment constituïdes, i amb domicili a la ciutat de Gavà, restant  excloses les 
comunitats de veïns inferiors a quatre veïns, els promotors d’obra nova o rehabilitació, els 
constructors i propietaris en règim vertical; així com les obres de gran reforma, manteniment i 
substitució d’ascensors existents. 
 
No obstant, també podran se beneficiàries les comunitats de propietaris d’edificis plurifamiliars 
de planta baixa més un pis (PB+1), sempre que alguna persona de les empadronades en el 
immoble acrediti fefaentment la seva situació de mobilitat reduïda. De manera excepcional, en 
aquesta tipologia de comunitats, quan un veí es faci càrrec de totes les despeses de la instal· lació 
de l’aparell elevador i la llicència d’obres es tramiti al seu nom, podrà ser considerat com a 
persona   beneficiària de la subvenció. 
 



 21 de 49

Segon 
 
L’Interventor General ha emès informe favorable de les Bases reguladores per a la sol· licitud i 
atorgament de subvencions a Entitats, pel desenvolupament d’activitats i serveis a la ciutat de 
Gavà. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions  recull que la competència per a 
l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament de Gavà, sens perjudici 
que aquesta competència pugui ser delegada. 
 
Per tot el que s'acaba d'exposar, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Benestar i Acció 
Social , previ informe favorable de la  Comissió Informativa corresponent, sotmet a l’aprovació 
del Ple la següent proposta d’acord: 
 
Primer. Aprovar inicialment les Bases reguladores per a la sol· licitud i atorgament de 
subvencions per a la instal·lació d’aparells elevadors per a la supressió de barreres 
arquitectòniques en edificis d’habitatge. 
 
Segon. Sotmetre les bases esmentades a informació pública per un termini de vint dies, 
mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de 
la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de 
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de 
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al· legació dintre el període d’informació pública, 
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el 
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals. 
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 3 ERC, 2 PP i 2 CiU), cap en 
contra i dues (2) abstencions (GSsP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Desprès de l'exposició que va realitzar el sr. Miquel Àngel Díaz, tinent d'alcalde, va 
prendre la paraula el Sr. Albert Massana, del grup municipal d'ERC, que manifesta que 
es congratula amb l'ampliació de les bases, recollint més gent, i, en aquest cas, la 
possibilitat esmentada de les comunitat de planta baixa més ú, encara que no tingui 
constituïda la comunitat de propietaris 
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11 - APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES REGULADORES PER  A LA 
SOL·LICITUD I ATORGAMENT DE SUBVENCIONS A ENTITATS PEL 
DESENVOLUPAMENT D’ACTIVITATS I SERVEIS A LA CIUTAT DE GAVÀ 
 
FETS 
 
Primer 
 
L’Assessora de Benestar i Acció Social ha emès informe, en el que de manera resumida informa 
que: 
Des de l’Àmbit de Benestar i Acció Social de l’Ajuntament de Gavà, un any més s’impulsa la 
convocatòria de subvencions a Entitats, pel desenvolupament d’activitats i serveis a la ciutat de 
Gavà. 
 
Enguany es presenten unes bases de subvencions que volen continuar teixint una xarxa de 
treball conjunt amb les entitats de la ciutat per tal d’ aconseguir un objectiu comú: el benestar de 
les persones.  
 
Aquestes bases estan destinades a: 
 
� Les entitats i associacions sense ànim de lucre, per realitzar activitats de caràcter 

cultural, social, educatiu, artístic, esportiu, cívic o anàleg i que estigui degudament 
inscrita al Registre Municipal d’Entitats i Associacions de Gavà o que en el moment de 
formalitzar la sol·licitud n’hagin sol· licitat la seva inscripció. 

� Els clubs esportius locals sense ànim de lucre que estiguin inscrits al Registre Municipal 
d’Entitats i que apostin per la promoció esportiva. 

� Els centres educatius públics i concertats d’educació primària i secundària i les llars 
d’infants públiques amb seu al municipi. 

� Les Associacions de Mares i Pares dels centres educatius públics i concertats 
d’educació primària i secundària i de les llars d’infants públiques amb seu al municipi. 

� Les entitats i/o serveis de competència supralocal relacionades amb els àmbits 
competencials subvencionables.  

 
I les finalitats que persegueixen són: 
 
� Millorar la cohesió social de la ciutat. 
� Promoure l’associacionisme que treballa potenciant serveis d’interès general per a la 

col·lectivitat i atribuïts a la competència local. 
� Fomentar valors socials, culturals, educatius i noves formes de participació.  
� Promoure la igualtat entre homes i dones. 
� Afavorir la cooperació entre el sector públic i el privat. 
� Possibilitar el creixement cultural, esportiu i educatiu quantitatiu i/o qualitatiu de la 

ciutat. 
� Promoure un desenvolupament més sostenible de la ciutat. 
� Millorar la convivència i el civisme entre la ciutadania. 
� Fomentar la inclusió educativa i social de la ciutadania. 
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Segon 
 
L’Interventor General ha emès informe favorable de les Bases reguladores per a la sol· licitud i 
atorgament de subvencions a Entitats, pel desenvolupament d’activitats i serveis a la ciutat de 
Gavà. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions  recull que la competència per a 
l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament de Gavà, sens perjudici 
que aquesta competència pugui ser delegada. 
 
Per tot el que s'acaba d'exposar, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Benestar i Acció 
Social , previ informe favorable de la  Comissió Informativa corresponent, sotmet a l’aprovació 
del Ple la següent proposta d’acord: 
 
Primer. Aprovar inicialment les Bases reguladores per a la sol· licitud i atorgament de 
subvencions a Entitats, pel desenvolupament d'activitats i serveis a la Ciutat de Gavà. 
 
Segon. Sotmetre les bases esmentades a informació pública per un termini de vint dies, 
mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de 
la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de 
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de 
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al· legació dintre el període d’informació pública, 
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el 
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals. 
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 3 ERC, 2 GSsP i 2 CiU), cap 
en contra i dues (2) abstencions (PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Desprès de l'exposició que va realitzar el sr. Miquel Àngel Díaz, tinent d'alcalde, va 
prendre la paraula el Sr. Miguel Herrera, de GSSP, que considera que és sempre 
agradable la participació dels nostres veïns en els actes de ciutat, així com el 
desenvolupament personal i social de les entitats de Gavà. El que sí sol·liciten al 
govern es que rigorositat en la observació de l'ús d'aquest ajuts. A fi i efectes de que 
cap entitat pugui fer ús de subvenciones en activitats que posteriorment no es trobin 
disponibles per tots i totes els veïns i veïnes de Gavà. 
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A continuació, en representació del grup municipal de ERC va intervenir la sra. Marta 
Jiménez, manifestant que estaven a favor de l'acord, però considera que val la pena 
insistir en la necessitat de ajudar a les entitats a l'hora de complir els tràmits necessaris 
per justificar aquestes subvencions, atès que , per a moltes entitats, son tràmits molt 
feixucs i en algú cas poden desincentivar la prestació de serveis. 
 
 
Torna a intervenir el tinent d'alcalde, el sr. Miquel Àngel Díaz, donat les gràcies a tots 
els grups polítics i manifestant a la sra. Jiménez que estan en la mateixa línia  
 

 
 

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  
DELS ÒRGANS DE GOVERN 

 
 
 
12 -  DONAR COMPTE DECRETS RELACIÓ DE DECRETS 
 
Donar compte de la relació de decrets dictats entre el 23 d’octubre i el 18 de novembre de 2015. 
 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i 
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre 
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot 
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular 
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el de C’s.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, sr. Francisco Gavilán, atès --va dir--  que Los vecinos de 
Gavà nos han hecho llegar diversas quejas del estado de limpieza de los parques cercanos a los 
centros docentes de nuestro municipio, más concretamente del estado de suciedad de los 
parques después de la hora del recreo. Nuestro Grupo Municipal es conocedor del trabajo de 
mantenimiento de limpieza efectuado por la empresa PRESEC, pero creemos que se puede ir 
más allá del mantenimiento. Debemos utilizar la educación para fomentar la conservación de los 
espacios públicos. per tot l’anterior va formular el següent prec: que se realicen jornadas de 
civismo dentro de los programas formativos  que el departamento de educación de nuestro 
Consistorio, presenta a los centros docentes. Así como exponer la importancia del 
mantenimiento de los espacios públicos en el acto anual de Audiencia Educativa que celebra en 
Gavà.  
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde, va respondre que en els darrers anys l'Ajuntament ha 
dut a terme diverses jornades cíviques amb els escolars de tots els centres educatius per 
conscienciar als infants i joves de la importància de saber ser cívic/a i actuar amb respecte cap al 
seu entorn i el seu mobiliari. La importància del civisme i el manteniment dels espais públics és, 
justament, un dels principis establerts al Projecte Educatiu de Gavà. Un dels grans eixos és 
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l’educació en valors, entesa aquesta com a pilar bàsic de l’educació de la ciutadania. És per 
aquest motiu que es van elaborar campanyes de civisme participatives en què els continguts els 
aportin la ciutadania per involucrar-se de forma directa cap a la seva ciutat. L’activitat “Senyals 
Cívics” amb una participació de 1.200 escolars va respondre a aquesta finalitat, però no ha estat 
l'única campanya en aquest sentit, s'han fet altres accions concretes en anys successius des de la 
Regidoria de Civisme amb el recolzament de la Unitat d'Educació i les escoles per donar 
resposta a aquesta necessitat de sumar tots plegats per la conscienciació ciutadana i la 
convivència dels ciutadans/es gavanencs/es. Des de la Unitat d'Educació també es va treballar el 
tema del civisme amb els joves adolescents de 3r i 4t d'ESO de tots els centres en la VII 
Audiència Educativa de Gavà i van llegir un document on exposaven totes les seves idees a la 
sala de plens davant el consistori. Altres programes que s'estan duent a terme és la "xarxa 
d'escoles per a la sostenibilitat de Gavà", un pla d'acció de treball perquè les escoles siguin més 
sostenibles a nivell de gestió i també cap al seu entorn. Aquest programa es desenvolupa des de 
l'Àrea de Medi Ambient de l'Ajuntament. Durant aquest curs escolar s'està treballant perquè les 
escoles i llars que formen part d'aquesta xarxa, que són 7, facin una neteja en un espai natural de 
Gavà amb els seus alumnes i el professorat i, juntament amb aquest programa, la Guia 
Educativa ofereix també als centres educatius alguns tallers i activitats concretes per dur a terme 
al llarg de tot el curs escolar com: "La campanya per a la mobilitat segura i sostenible", "De les 
deixalles què en fem", "Recollida de l'oli domèstic", "campanyes de l'energia sostenible", 
"visites a parcs naturals"... 
 
 
 
En un segon prec el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, atès --digué-- que dados los peligros y molestias 
que originan las bolas de cemento y las jardineras que existen en las aceras de Gavà-Mar que 
dificultan el paso a las personas con movilidad reducida, las que van con niños, con sillas de 
ruedas o con un carrito de la compra, y que además las de las aceras del lado en que está 
permitido aparcar producen abolladuras en las puertas de los coches obligando a aparcar en 
función de su situación lo cual disminuye las plazas efectivas de aparcamiento ruego: Que se 
efectúe una campaña de eliminación tanto de las bolas de cemento como de las jardineras de las 
aceras del lado de la calle de Gavà Mar en que se puede aparcar, y que en el lado en que está 
prohibido el estacionamiento, se realice un estudio para solucionar las situaciones más 
complicadas como la de la fotografía que se adjunta y que impide totalmente el paso por la 
acera, implicando una situación de riesgo al obligar al peatón a invadir la calzada. 
 
Per part de l'equip de govern va contestar la tinenta d’alcalde, sra. Rosa-María Fernández, dient 
que generalment a la nostra ciutat, la col· locació de sistemes de pilones respon a necessitats 
específiques que bé la ciutadania ens ha sol· licitat o bé, que per ofici, s’ha detectat per solventar 
una problemàtica d’estacionament indegut. Aquests sistemes s’han instal· lat per a garantir el pas 
d’autobusos, camions de serveis, i a les pròpies comunitats de propietaris. Es un sistema que 
intentem evitar si existeix un altre via d’actuació, i que hem eliminat retirant esferes i jardineres 
d’un dels costats del carrer de la Pineda.  Així mateix, analitzarem aquells que puguin donar 
problemes e intentarem buscar de forma consensuada amb els veïns/es alguna altre solució. 
 
 
 
Contestat el prec, el mateix regidor de C’s va passar a formular un tercer en el qual, expressà 
que hemos tenido conocimiento de que a una persona de 80 años que vive sola y que cobra una 
pensión de 400€ se le ha denegado por parte de los Servicios Sociales del ayuntamiento de Gavà 
el servicio de Teleasistencia basándose en que no dispone de teléfono fijo. Podemos entender 
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que el servicio naciese con la necesidad de disponer de una línea fija, pero en el momento actual 
en que no ya la tendencia sino la realidad es que en aquellas viviendas en que no se contrata el 
servicio de Internet se suele dar de baja la línea fija, teniendo el servicio telefónico únicamente 
mediante línea móvil, así como también en casos como el que nos ocupa de personas con 
ingresos muy reducidos que no les permiten la duplicidad de gasto, un servicio de estas 
características sociales y de emergencia, no puede continuar dejando fuera de la realidad 
precisamente a aquellas personas que no pueden sostener una duplicidad de gasto de telefonía, 
por ello desde el Grupo Municipal de Ciutadans-C’s hacemos el siguiente ruego: Que, aunque el 
servicio de Teleasistencia está vinculado a emergencias cuando la persona está físicamente en el 
hogar, el suministrador del servicio lo adapte, lo más pronto posible, para poder vincularlo 
indistintamente a una línea de telefonía fija o móvil. 
 
Respecte al pret el sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde, va contestar que el servei de 
teleassistència és un servei que la Diputació de Barcelona contracta i posa a l’abast dels 
municipis de la província. És un servei que té una alta acceptació entre els usuaris i usuàries de 
Gavà i cal dir que som dels pocs municipis que el prestem de forma totalment gratuïta. Com 
vostè diu és un servei que requereix que la persona tingui a casa seva un telèfon fix. És una 
característica que nosaltres no podem modificar, ja que tal com està dissenyat no pot funcionar 
d’una altra manera.  El que podem fer, i farem, es comunicar a la Diputació de Barcelona aquest 
inconvenient que vostè denuncia i demanar que mirin de modificar aquesta condició. Té raó que 
cada cop més hi ha persones que no tenen línia mòbil i fix a la vegada i que opten, moltes 
vegades per la mòbil. També seria convenient que aquesta persona a qui se li ha denegat la 
teleassistència, si ho considera convenient, es torni a posar en contacte amb serveis socials i 
mirarem de trobar una solució alternativa a la teleassistència. 
 
 
 
La següent intervenció del grup municipal de C’s va anar a càrrec de la regidora Guadalupe del 
Río, qui va exposar com a antecedents del prec que faria que durante estos meses hemos 
conocido de AAVV que han causado baja, entidades que se han creado nuevas, y así como otros 
cambios en las sedes de las entidades tales como número de teléfono, correo electrónico, 
persona de contacto, etc. En el actual directorio de Entidades, Portal D´Entitats de Gavà, estos 
datos no se han actualizado. Entendiéndose que para solicitar una subvención se deben de 
actualizar los datos de la entidad interesada. Con el fin de que los usuarios del Portal D ´Entitats 
puedan informarse correctamente, y para dar difusión y promoción a todas nuestras entidades. 
Va formular el següent prec: Que el equipo de gobierno con la máxima celeridad posible 
actualice los datos de todas las entidades del directorio de Entidades, así mismo manteniendo 
actualizado los cambios que se produzcan en las mismas. 
 
Sra. del Río, tiene razón, --digué el sr. Miquel-Àngel Díaz--, el Portal d’Entitats de Gavà podría 
estar más actualizado. Hay que decir, en nuestro descargo que a veces es difícil saber cuando 
una entidad deja de existir. No siempre hace los trámites legales ni nos lo comunica al 
ayuntamiento. De todas formas, tomamos nota de su ruego y procederemos a actualizar los 
cambios que conozcamos, especialmente las altas y cambios de sedes. 
 
 
 
Finalment, la sr. Carlos García, també en nom del Grup Municipal de Ciutadans, atès --digué--
que des de Ciudadanos consideramos imprescindible que el polígono industrial de Gavá 
presente unas condiciones óptimas de mantenimiento que favorezcan tanto a las empresas que 
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ya están instaladas en él como a aquellas que pudieran estar interesadas en instalarse en el 
mismo. No obstante,  en calles como por ejemplo C/ de la Forja y C/ de Tarragona, entre otras, 
hay gran cantidad de residuos, así como de arbustos y maleza que invade las aceras. Desde el 
Grupo Municipal de Ciutadans-C’s formulamos el siguiente ruego: Se tomen las medidas 
adecuadas para que las calles del polígono industrial de Gavá se encuentren en un estado de 
mantenimiento óptimo. 
 
 
A continuació, la sra. Rosa-María Fernández, tinenta d’alcalde, va dir el següent: En relació als 
Polígons Industrials, dintre de la programació habitual d’operacions de conservació de tots els 
vials de la ciutat, també realitzem operacions de conservació als vials de la zona industrial. Als 
propers mesos, hi han previstes les pavimentació de diferents carrers, tant a la calçada com a les 
voreres. En referència als arbustos del carrer Tarragona i La Forja, revisarem la zona i prendrem 
les mesures necessàries per eliminar-los. Actualment, es considera una prioritat per a la creació 
d’ocupació, la consolidació de les activitats empresarials existents a la zona industrial, i la 
creació de noves. En aquesta línia, se ha desenvolupat el programa “Junts pro Gavà- Made in 
Gavà” que amb l’objectiu de millorar serveis e infrastructures, potenciar el posicionament de 
Gavà com a ciutat de negocis i fomentar el talent, estableix compromisos i accions compartides 
amb les Empreses i els Agents socio-econòmics de la ciutat.  Una de les línies de treball 
d’aquest programa es la detecció i correcció de carències, es per això, que prendrem les mesures 
que estiguin al nostre abast per a mantenir la via pública en un òptim estat.  
 
 
 
Acabat el torn corresponent al grup de C’s es va iniciar el del Grup Municipal d’ERC on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Albert Massana va expressar que hem realitzat un petit 
estudi de les llicències urbanístiques aprovades per la Junta de Govern Local aquest 2015, entre 
el 16 de gener i el 20 de novembre, un total de 26 expedients. Donat que en les resolucions hi 
consta la data d’entrada a registre de cada sol· licitud de llicència, hem pogut constatar que la 
durada mitjana del tràmit d’atorgament de llicències és de quatre mesos, una setmana i un dia. 
En algun cas, el tràmit ha arribat a durar set mesos. Donat que el volum de llicències a tramitar 
no és gaire gran, unes dues i mitja al mes, creiem que aquest elevat temps de tramitació no està 
gaire justificat. Per tot l’anterior, va formular el següent prec: Per tal de millorar els serveis que 
es presten a la ciutadania, instem el govern municipal a agilitar el tràmit d’atorgament de 
llicències urbanístiques. 
 
En relació al prec la sra. Rosa-Maria Fernández contestà que el tràmit mig d’una llicencia 
d’obra major, sense que hi hagi cap incidència son de dos a tres mesos, sempre que tota la 
documentació sigui la correcte i no es tingui que realitzar cap tipus de requeriment, i no sigui 
preceptiva cap tipus de gestió d’un altre organisme. En aquests casos, el promig del termini 
augmenta ostensiblement. Aquest augment de terminis, en ocasions, es derivat de defectes o 
manca de documentació del propi ciutadà o del seu tècnic. I en altres ocasions, perquè aquests 
tràmits requereixen de la intervenció d’altres organismes, donat que preceptivament es obligada 
la tramitació davant de Bombers de la Generalitat, AESA. Departament d’arqueología de la 
Generalitat, etc., per resoldre la llicencia. En aquests casos, aquests tràmits també tenen un 
temps de resposta d’aquest organisme, que dilata el temps d’entrada al temps de resolució 
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definitiva en Junta de Govern Local, i fa elevar el promig d’uns expedients vers uns altres. Així 
mateix, les Juntes de Govern Local  es realitzen cada 15 dies i que hi ha algun mes inhàbil, com 
el d’agost. Indubtablement, això comporta que hi hagi llicencies d’obres majors que s’executin 
amb major rapidesa, i d’altres que potser es demorin una mica més. El compromís i el treball 
dels nostres funcionaris públics es exemplar, i he de posar de manifest, el treball i la dedicació 
que realitzen per vetllar per la seguretat en l’execució del projecte, l’assessorament als 
ciutadans/es i als tècnics d’aquestos, per trobar la millor opció. I quan la feina ho requereix, com 
la situació que hem viscut aquest cap de setmana, treballant a altes hores de la matinada per 
realitzar una valoració tècnica d’un habitatge, per tal de protegir la integritat física de les 
persones. En qualsevol cas, Sr. Massana, ens comprometem a millorar els terminis existents i 
agilitar els processos tant com sigui possible.  
 
Contestat el prec, el mateix regidor d’ERC va passar a formular un segon en el qual, expressà 
que un total de tretze entitats i partits polítics de Gavà han constituït una plataforma de 
coordinació per treballar en favor de la recepció i acolliment dels refugiats que estan arribant a 
Europa des de zones en conflicte o amb greus problemes econòmics. A una proposta anterior 
que vam elevar al govern, es va desestimar la idea d’habilitar algun local o espai de Gavà per a 
l’acollida de refugiats. Per contra, es va indicar que l’atenció als refugiats es canalitzaria a 
través del Fons Català de Cooperació, amb qui coopera l’Ajuntament, i a qui s’ha incrementat la 
dotació. La creació d’aquesta plataforma d’entitats i partits evidencia també el desig i la 
inquietud de molts gavanencs i gavanenques per ajudar aquestes persones que s’han vist 
obligades a deixar casa seva, sense distinció de cap tipus (gènere, raça, religió, orientació 
sexual, etc). Creiem que cal canalitzar aquesta voluntat solidària, ja que per atendre els refugiats 
aquest hivern als camps on es troben de forma momentània fins que no se’ls acull de forma 
definitiva, caldran tendes de campanya, mantes, roba d’abric i aliments. Per aquest motiu va 
formular el següent prec: a) Que els responsables municipals de cooperació al desenvolupament 
que tenen al seu càrrec l’ajuda als refugiats, convoquin les entitats i partits que formem la 
plataforma que s’ha constituït fa poc a Gavà a una reunió per treballar coordinadament. b) Que, 
de forma participada, s’articuli una campanya solidària en pro dels refugiats, a fi de 
proporcionar-los el que calgui per fer front a l’hivern. 
 
Per la seva banda, el sr. Èric Plaza, regidor de l’equip de govern va dir que des de l’Ajuntament 
de Gavà s’ha elaborat un full de ruta per preparar l’acollida de les persones refugiades. En 
aquest full de ruta s’ha establert diferents taules i comissions per coordinar les accions, que 
incorporen a polítics i tècnics municipals així com a entitats del municipi. Estarem encantats 
que aquesta Plataforma en formi part, com no pot ser d’una altra manera, però també els 
demanem que es donin a conèixer al consistori. Nosaltres hem fet públic en tot moment la 
nostra voluntat de treballar amb entitats i voluntaris, i així ho hem fet  a través dels mitjans i de 
la web, però també cal que les entitats vulguin formar-ne part del projecte. El full de ruta preveu 
dues taules: Taula político-tècnica per preparar dispositiu d’acollida al municipi, organitzant 
l’operatiu d’acollida entre els diferents departaments implicats en l’acollida. Intervenen els 
departaments de cooperació, de ciutadania, d’educació, d’esports, de joventut, de cultura. La 
voluntat és oferir un marc el més integrador possible a les diferents famílies i infants que 
vindran a la ciutat. Taula de la ciutadania i entitats. La taula estaria formada per una 
representació de la ciutadania. Per una banda l’entitat que té encomanda la gestió del dispositiu 
d’acollida (Creu Roja Catalunya) i per una altra banda altres entitats i persones interessades en 
aportar i treballar envers aquesta acollida. En aquest espai es convidarà a la plataforma 
ciutadana que s’ha constituït a la ciutat. Des d’aquest espai es canalitzaria una campanya 
solidària en pro dels refugiats, tenint en compte les necessitats de les persones refugiades, i 
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canalitzant l’ajuda a través de les entitats que treballen en terreny. Tenim previst presentar el 
projecte d’acollida el proper mes de gener  
 
 
 
En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal d’ERC, el sr. Andreu Pérez va 
recordar que ja fa anys que als estadis de futbol patim la presència de grups ultres, que amb 
l’excusa de donar suport al seu equip, omplen els camps amb consignes xenòfobes, racistes, 
feixistes… i simbologia totalment antidemocràtica. Només cal seguir l’historial d’aquests grups, 
tots els tenen al seu darrere enfrontaments violents i uns 12 assassinats: Yomus, Ultra Sur, 
Frente Atletico, Brigadas Blanquiazules, Cassuals, Biris Norte… etc… Tots aquests vinculats a 
equips de primera divisió. També trobem grups ultes en categories inferiors i són la llavor de 
futures accions violentes.  Sempre  començen uns quants insultant a l’arbitre i s’acaben 
organitzant contra l’afició de l’altres equips. Tots els actors han d'assumir la seva responsabilitat 
i els seus errors. És fàcil reduir-ho tot a una baralla entre brètols i tenir el boc expiatori dels 
radicals ultres. Simeone va dir que ell només es dedica a entrenar. La feina a de començar per 
les categories inferiors del futbol, quan veus gent insultar l'àrbitre. Quan aquests nens es fan 
grans, al camp o a la graderia aquestes actituds perduren. El que va dir Luis Aragonés a Reyes 
sobre Henry [“negro de mierda”] a Anglaterra hauria estat dimissió fulminant. Doncs, ara 
recentment, al Camp de la Bòbila, i amb l’excusa de donar suport al FC. Gavà s’ha detectat 
l’aparició d’un grup organitzat de caire ultra, com es pot comprovar a les fotografies adjuntes on 
aquests individus apareixen fent la salutació nazi-feixista. Només és l’inici, però encara estem a 
temps d’erradicar-lo abans que el problema esdevingui més greu. Cal recordar que l’Estadi de la 
Bòbila és un equipament municipal i per tant estem parlant de fets molt greus que tenen lloc en 
un espai públic municipal. Per la qual cosa fem el següent prec: Instem el govern municipal a 
prendre totes les mesures necessàries per tal d’evitar la presència de grups de caire neonazi, 
feixista o xenòfob a l’estadi de la Bòbila.  
 
Va prendre la paraula el sr. Germán Barrena, per dir que: en  relació al que vostè exposa,  és cert 
que tenim coneixement de l’existència d’un grup de suporters del futbol Club Gavà. Són joves 
de la ciutat que tenim identificats,  però que fins al moment no han comès cap infracció ni dintre 
ni fora del camp i per tant, no es pot prohibir l’entrada a cap ciutadà si no hi ha un motiu 
objectiu per fer-ho. De totes maneres, el compromís de l’ajuntament de Gavà contra la violència 
i la xenofòbia és ferm i farem tot el que sigui possible, amb els responsables del Club, per evitar 
que arribin a produir-se aldarulls o conductes incíviques per part de seguidors del Club.  
 
 
 
Tot seguit, la sra. Marta Jiménez, regidora d’ERC, va exposar que l’escola inclusiva és un dels 
objectius més importants que s’ha començat a plantejar el nostre sistema educatiu d’uns anys 
ençà. Tot i això, encara s’està lluny de superar el model d’escola integradora, entès com aquell 
que «permet» l’entrada dels alumnes amb necessitats educatives especials a l’aula ordinària; el 
concepte d’escola inclusiva va més enllà en el sentit que busca implicar a tota la comunitat en 
un procés pel qual s'ofereix a tots els nens i nenes, sense distinció pel que fa a la capacitat, la 
raça o qualsevol altra diferència, l'oportunitat de seguir sent membres de les aules regulars i 
d'aprendre dels seus companys, i amb ells, a l'aula. Actualment, existeixen a Gavà dues Unitats 
de Suport a l’Ensenyament Especial a primària, a les escoles públiques Salvador Lluch i 
Marcel· lí Moragues. Ara bé, l’únic centre que ofereix aquest servei a l’ensenyament secundari 
és la Immaculada Concepció, un centre concertat. Per altra banda, hem sabut que el curs vinent 
encara no es té decidit quin altre centre acollirà una USEE d’ensenyament secundari, necessària 
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atès el nombre d’alumnes amb necessitats educatives especials que està a punt d’acabar o en els 
últims anys de l’educació primària a Gavà, i que difícilment podran ser atesos per la ja existent 
de la Immaculada Concepció. Entenem que les famílies dels nens i nenes amb necessitats 
educatives especials han de tenir garantida l’atenció en una USEE durant l’enseyament 
secundari, i alhora que han de poder saber amb suficient antelació si aquesta atenció la rebran al 
seu propi municipi i en quin centre, per tal de preparar el pas dels seus fills de la primària a la 
secundària amb totes les garanties i de la manera menys traumàtica possible. Per aquests motius 
va formular el següent prec: Instem el govern local a iniciar els contactes necessaris amb el 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya per tal de garantir la implantació de 
la segona USEE de secundària a Gavà en un centre públic, i que es comuniqui a les famílies en 
aquesta situació el més aviat possible en quin centre hauran d’inscriure els seus fills de cara al 
curs 2016-2017, perquè puguin preparar el canvi amb temps i amb la tranquil·litat necessària. 
 
La resposta del sr. Miquel-Àngel Díaz, fou la següent: Estem d’acord en que l’objectiu  en 
educació és aconseguir una escola inclusiva i integradora. Una escola on tots els infants, 
independentment de les seves capacitats, puguin tenir cabuda i seguir l’escolaritat al seu ritme i 
possiblitats. Aquest és l’ideal que compartim i pel que treballem. Malauradament estem molt 
lluny d’aquesta realitat, no només per manca de recursos sinó també perquè la societat encara 
està lluny de ser una societat inclusiva, però continuarem treballant per aconseguir-ho. Les 
Unitats de Suport a l’Ensenyament Especial (USEE) són un molt bon recurs, i estem satisfets de 
tenir a la ciutat de Gavà una USEE a cada un dels trams educatius. Marcel·lí Moragues a 
educació infantil, Salvador Lluch  a primària, i Immaculada Concepció a educació secundària. 
Aquest curs escolar finalitzaran alumnes de la USEE de primària de l’escola Salvador Lluch a 
l’igual que passa amb alguns alumnes de les USEE de secundària del col·legi Immaculada 
Concepció. Però encara no coneixem el plantejament al respecte de les derivacions o 
continuïtats que ha de fer Inspecció d’Ensenyament  de la ciutat. És per aquest motiu que no ens 
consta que el Departament d’Ensenyament hagi plantejar crear una nova USEE a Gavà. Cal 
recordar també que la ciutat i la resta del territori disposa de l’escola d’educació especial Maria 
Felip, de titularitat municipal, i que és un dels altres recursos amb que l’Equip d’Assessorament 
Psicopedagògic compta a l’hora de fer les seves derivacions quan els alumnes acaben l’USEE 
de primària. És un itinerari freqüent en aquests darrers anys pel alumnes que han sortit de 
l’USEE primària de l’escola Can Palmer de Viladecans. Un altre tema és si les USEE compten 
amb aquests moments amb els recursos necessaris, i en aquest sentit és important denunciar, i 
així ho fem al departament d’ensenyament, que cal reforçar les USEE amb el personal que 
necessiten. Parlant amb les direccions i les AMPAS d’aquestes escoles es veu que clarament 
necessiten més suports per realitzar una tasca veritablement integradora. L’Ajuntament està en 
contacte permanent amb la Inspecció d’Ensenyament per aquest i altres temes. Estem a l’espera 
de la seva valoració. I com és competencial, les famílies dels alumnes de les USEE seran 
informades i orientades pels professionals de la seva escola de referència i pels professionals de 
l’EAP.  
 
 
 
Contestat el prec, la mateixa regidora de la formació d’ERC va passar a formular un de nou en 
el qual, recordà que tot just abans d’iniciar aquest Ple, s’ha donat lectura a un manifest 
institucional en contra de la violència vers les dones, tot esmentant, entre altres punts, «la 
necessitat d’abordar àmpliament les causes i les conseqüències, els perquès i les complicitats a 
nivell individual i social»; també hem parlat de la necessitat de «denunciar la complicitat social 
i cultural» respecte al sexisme, i s’ha emfasitzat que «les institucions i les organitzacions de la 
societat civil hem de ser un reflex fidel de l'alternativa que representem i del compromís que 
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defensem per l’eradicació de la violència masclista. La nostra responsabilitat individual i 
col·lectiva passa per acceptar que no hi ha canvi social que no comenci per nosaltres mateixos.» 
Doncs bé, en aquest sentit d’acceptar la responsabilitat social i institucional de fer i fomentar els 
canvis necessaris per tal d’eradicar la plaga de la violència sexista, entenem que hem de fer una 
reflexió sobre alguns aspectes de la nostra cultura local, potser no prou ponderats en tota la seva 
gravetat. Ens referim al fet que un dels nostres carrers mantingui encara el nom d’un personatge 
que, entre altres coses, se sap que va ser un conegut agressor sexual; així ha aparegut esmentat 
en publicacions d’història local, com en el llibre Dolça melangia, trista recordança (pàg. 14 i 
15), de l’historiador local Alfons Gibert i Valentí, publicat pel mateix Ajuntament de Gavà el 
1993, a més del reportatge de Gavà Televisió, que dins de la sèrie «Històries de Gavà» va ser 
dedicat a Artur Costa, emès el 4 de juny d’aquest mateix any. (enllaç: 
http://www.gavatv.cat/histories/capitol/artur-costa). Per aquests motius, va formular el següent 
prec: Instem el govern local a: 1) Reflexionar sobre la conveniència de mantenir en el 
nomenclàtor de Gavà el nom d’un personatge d’aquesta índole, amb tot el que comporta en tant 
que els noms dels carrers d’una ciutat parlen sobre la seva història, però també sobre els valors 
que col·lectivament la representen i amb els que s’identifiquen els seus ciutadans; 2) Que es 
tingui en compte que si demanem exemplaritat a les entitats i administracions, i conscienciació a 
la ciutadania, hem de ser coherents amb aquest posicionament, encara que això impliqui la 
incomoditat de revisar la pròpia història; i 3) Que es valori si els fets que s’esmenten en les 
publicacions citades, i el fet que no fossin castigats amb la sanció legal i social que també en el 
seu moment els hauria correspost, no suposen una demostració clara que les agressions contra 
les dones han estat tradicionalment considerades (i per desgràcia encara hi ha qui ho veu així) 
«afers privats» i com a tals minimitzats i invisibilitzats, contribuint així a la perpetuació de la 
violència sexista, i si no seria el moment de demostrar la tolerància zero que ara es demana a la 
societat, amb tota justícia, envers aquests temes, canviant el nom del carrer Artur Costa per un 
altre que recordés alguna dona destacada; recordem que enguany ha fet 100 anys Neus Català, 
supervivent dels camps de concentració nazis, una dona que ha hagut de patir també, i resistir, la 
violència més cruel de la història recent de la humanitat. 
 
Com sap i li consta, --digué el sr. Jordi Tort-- està fora de qualsevol dubte el comprimís 
d’aquest Ajuntament envers de l’eradicació de la violència masclista. Tal com va quedar clar en 
el dia d’ahir  i tot aquests mes en els actes programats des de la Comissió Violeta, i avui amb la 
lectura del manifest que vostè mateixa esmenta. Val a dir, que Artur Costa va ser un destacat 
personatge de la societat gavanenca, que entre d’altres coses va construir l’American Lake, i va 
col·locar a Gavà com un referent en el turisme de l’època de la que era contemporani. A 
principis de segle XX va construir una fàbrica de llum que donava electricitat a Gavà i els 
pobles veïns, i uns anys després, al 1924 va cedir uns terrenys de la seva propietat per a que 
l’Ajuntament construís un escorxador, raó per la qual, en aquell moment, el Consistori va 
decidir donar el nom d'Artur Costa a un carrer. Com coneixeran, posteriorment, amb l’arribada 
dels ajuntaments democràtics, es va realitzar una revisió del nomenclàtor, en aquell moment, el 
ponent d’aquesta revisió va ser un regidor del seu propi partit, que no va considerar que calgués 
el canvi de nom del carrer Artur Costa. En aquest moment de la història, no tenim elements 
objectius per poder valorar si realment el Sr. Costa era o no un agressor sexual, només disposem 
d’aquests relats d’Alfons Gibert que vostè esmenta, i que de ser certs, evidentment, mostrarien 
una miserable cara B, si em permet l’expressió, d’un personatge històric de la ciutat que seria 
totalment reprovable, i incomprensible a dia d’avui amb els valors que volem transmetre a la 
societat i sobre tot als infants del nostre municipi. De fet, un dels motius pels que el reglament 
de la Comissió de Nomenclàtor suggereix no posar noms de persona als carrers de la ciutat, és 
justament el fet que l’exemplaritat de les persones moltes vegades pot ser posada en dubte, i 
aquells que poden ser un referent històric en alguns temes, com ho va ser Artur Costa, poden 
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tenir altres facetes de la seva vida més fosques, on no hagin estat exemplars, però que no es 
coneguin en el moment de fer el reconeixement. El motiu d’aquesta recomanació, és evitar 
eventuals canvis de nom de carrers, que generen problemes administratius als veïns, donat que 
s’han de modificar els registres de la propietats, escriptures, adreces allà on les han donades, 
etc... D’altra banda, tot i reconèixer tots i cadascun dels motius que vostè dona per posar-li el 
nom de Neus Català a un carrer de la nostra ciutat, i reconeixent la vàlua de la Sra. Català, li he 
de recordar que el reglament de nomenclàtor de la nostra ciutat explicita que per posar noms de 
persona a carrers de Gavà, hauran d’haver passat almenys cinc anys de la data de la seva mort, 
per tant, esperem que la Sra. Neus Català continuí viva i així trigar encara molts anys a poder 
tenir l’oportunitat de fer-li aquest reconeixement. Tant mateix, i reconeixen l’esperit de la seva 
pregunta, de què les futures generacions tinguin referents femenins presents al nomenclàtor de 
la ciutat, li recordem que ja al  mandat anterior,  l’Ajuntament de Gavà es va comprometre a 
posar noms de dona que hagin estat referents històrics, mundials, nacionals i locals, als nous 
carrers del pla de ponent, de cara a anar equilibrant el pes del reconeixement de les dones amb 
el dels homes presents en el nomenclàtor de la ciutat. 
 
 
 
Un cop conclòs el torn de la formació política d’ERC, va començar el corresponent al Grup 
Municipal de GSSP. 
 
En una primera intervenció la regidora d’aquest grup, sra. Verónica Borja, va recordar –com a 
antecedents– que varios vecinos nos han informado que en las calles de Clara Campoamor, 
Montserrat Roig y Rambla de Pompeu Fabra (barrio Les Ferreres) hay un exceso de 
excrementos de perro en las aceras, falta de limpieza así como contenedores llenos hasta el 
extremo teniendo que ocupar los vecinos, parte de la calle para depositar sus restos orgánicos.  
Ante ello planteamos el siguiente ruego: Que el Ayuntamiento de Gavà se plantee la posibilidad 
e instalar un pipican en el barrio de las Ferreras; Se estudie la necesidad de instalar más 
contenedores de basura para dar cobertura a todos los vecinos.  
 
A la zona citada per vostès, --va respondre la sra. Rosa-Maria Fernández-- i en referència a la 
primera qüestió, a la nostra ciutat s’han instal· lat dos correcans, aquests van sorgir d’un procés 
participatiu de la ciutat. I si,  al iniciar novament el Projecte de Participació ciutadana “Junts 
fem Barri”, les necessitats i la voluntat del barri, demanden aquesta actuació, així ho 
realitzarem. Per lo que respecta al segon punt, sobre la manca de contenidors, segons ens 
indiquen els nostres tècnics, fins ara no s’han detectat sobreeiximents de residus dels 
contenidors, si bé es cert, que es produeixen actes incivics on algunes persones aboquen de 
manera incorrecta deixalles a la via pública, fets que intenten controlar-se i que es persegueixen. 
Així mateix, verificarem que no es produeixin sobreeiximents, farem un seguiment per verificar 
el bon funcionament del servei de recollida, i adoptarem aquelles mesures correctives que es 
puguin derivar. 
 
 
 
Contestat el prec, la mateixa regidora de la formació de GSsP va passar a formular un de nou en 
el qual, va manifestar que durant aquest 2015 aquesta ciutat ha estat noticia no per coses 
positives, sinó tot el contrari. Començàvem l’any mirats per tota Catalunya a conseqüència d’un 
documental, “Ciutat Morta”, on es veia vinculat el nostre inspector de policia Local, el Sr 
Gibanel per estar implicat a la famosa operació de la Guardia Urbana de Barcelona del 4F. 
L’any ha continuat amb altres notícies com ara una macrooperació policial contra una de les 
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majors xarxes de drogues, produint-se registres a domicilis de la nostra ciutat, entre d’altres, o la 
localització d’una parcel· la a les afores de la nostra ciutat amb una plantació de marihuana i 60 
galls per a baralles il· legals. El passat mes, va sortir a premsa que el cap de Mossos d’Esquadra 
de Gavà està imputat per prevaricació, per no investigar correctament un cas de maltractament 
comès presumptament per dos agents municipals de Vila-seca, quan ell estava a aquella 
comissaria. Per tot això va formular el següent prec: S’expliqui a la ciutadania de Gavà quina 
opinió té l’equip de Govern vers la mala imatge que està donant la ciutat amb aquestes noticies  
i què es pensa fer per contrarrestar això; S’informi perquè no es fa una resposta clara per part 
del Govern condemnant aquestes activitats, especialment aquelles que parlen del nostres cossos 
de seguretat locals 
  
 
 
La sra. Rosa-María Fernández va respondre el que segueix: A la política, com a la vida, hi ha 
dues formes d’actuar: Una, treballant per construir en valors, amb orgull per construir una ciutat 
millor i més justa, amb més espais d’ús públic i comunitari, més segura, perseguint les causes 
injustes i els il·lícits… en resum, treballar per resoldre els problemes i les necessitats que ens 
plantegen els ciutadans i les ciutadanes. Treballar així vol dir actuar des del respecte, la 
comprensió, l’empatía, el diàleg i l'efectivitat que els homes i dones de bé d’aquesta ciutat ens 
demanden. I evidentment, també vol dir actuar des del màxim respecte a la llei i a l'ètica. Hi ha 
una altra forma d’actuar a la vida, i en aquest cas, lamentablement, a la política,  que és el “todo 
vale”. Sense mesurar, sense diferenciar la veritat de la mentida, posant les ganes de cridar 
l'atenció per davant del rigor i els raonaments.  Treballar així vol dir que la realitat mai no pot 
espatllar un titular encara que aquest sigui fals o expressament erroni; i per tant vol dir actuar 
sense respecte ni rigor. I vol dir també recolzar falses acusacions, que estan judicialment 
denunciades. Per la seva informació, he de recordar-li que el Sr.Victor Gibanel va denunciar al 
director del documental que vostè esmenta  perquè ell no va tenir res a veure amb aquells fets. 
El Sr. Gibanel, sí, màxim responsable de la policia municipal, el cos que justament va ser clau 
per descobrir i denunciar els fets que vostè també esmenta. Uns fets en els quals vostè no hi veu 
eficàcia policial sinó “mala imatge de la ciutat” i en el fons un motiu per fer demagògia. Potser 
vostè deu pensar el mateix de tot lo bo, que fa la nostra policia municipal, amb el Sr Victor 
Gibanel al capdavant, un treball increïble, on medien conflictes entre veïns, realitzen tasques 
socioeducatives a les escoles per a la prevenció, tasques de policia de proximitat, persegueixen 
conductes il·lícites i penades, entre altres milers d’actuacions que realitzen. O ja sigui, 
col·laborant amb els Mossos d'Esquadra, que més enllà de les circumstància que vostè esmenta i 
que la Justícia ha de dirimir, és un cos amb el que mantenim una excel· lent relació, i no 
deixarem de tenir-la perquè els ciutadans i les ciutadanes demanen seguretat i llibertat. Doncs 
bé, m’omple d’orgull indicar que davant de conductes il· lícites, davant de delictes, la nostra 
Policia actua i ho fa amb contundència i professionalitat. Els ciutadans  no mereixen que es faci 
política a partir de la demagògia. Ni que es posin els prejudicis per davant dels principis. Si 
vostès escoltessin més al conjunt de la ciutadania, com nosaltres fem, podrien escoltar les 
paraules d’agraïment que veïns i veïnes de la ciutat, associacions de veïns i entitats ens 
traslladen per la tasca que la nostra policia. Que s'ha de millorar? Evidentment que sí, sempre 
hem de treballar cap a l’excel· lència. I de fet, fa ben pocs dies vam celebrar Junta Local de 
Seguretat i els cossos policials van rebre indicacions clares de l'alcaldessa per incrementar la 
seguretat. Però la manera de millorar no és el que vostès fan. La seguretat és una cosa molt 
seriosa, i no s'hi val jugar. Dedicar-se a posar en qüestió l'acció dels cossos policials sense tenir 
fonament per fer-ho, és ben poc responsable. 
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La sra. Verónica Borja va prendre la paraula per aclarir que en cap moment havia fet referència 
a la funció que realitzava la policia municipal ja que només havia anomenat la qüestió de la 
premsa.  
 
La sra. alcaldessa va intervenir per dir que el prec havia estat contestat 
  
 
 
Tot seguit es va passar al tercer prec de GSSP. I així la sra. Miguel Herrera, exposà com 
antecedents, es va referir a que, durant l’inici del curs lectiu, aquesta agrupació ha rebut 
continues queixes  de mares i pares gavanencs relacionades amb les matriculacions dels seus 
fills a llars d’infants locals. Revisant xifres, la població de Gavà segons dades oficials de la 
Generalitat de Catalunya té uns 1000 nens i nenes d’entre 0 i 3 anys. A dia d’avui aquest 
ajuntament disposa d’una oferta de 13 escoles bressol, de les quals únicament 2 son públiques: 
una ubicada a la Riera Sant Llorenç i una altra al Carrer Sant Martí. Tenint en compte la situació 
econòmica dels darrers anys, i les ratios que tenen aquestes escoles, moltes famílies han de 
renunciar a llars d’infants públiques i acabar pagant més del doble a les privades. Creiem que la 
població de Gavà precisa d’una explicació en tant que:  

- Aquest Ajuntament en 2002 va presentar un informe anomenat “Projecció escolar Gavà 
Horitzó 2011” on es contemplava un augment considerable de la població de Gavà i la 
necessitat de la creació de nous equipaments per poder donar cobertura correcta a la 
ciutadania. Segons indica aquest informe a la seva pàgina 96, hi havia una previsió de 
que “entre el 2001 i el 2011 hi hagi un augment de 368 infants d’edats compreses entre 
els 0 i 2 anys” (…)“ si el percentatge d’alumnes que avui dia van a les llars d’infants es 
manté, un 38%, l’any 2004 hi haurà un augment de 102 nens i l’any 2011 de 143 nens” 
(…) “ la creació d’una llars infantil de titularitat pública seria idònia per poder donar 
resposta a les actuals demandes dels ciutadans per portar els seus fills a llars d’infants 
publiques”. Aquesta pàgina termina indicant “segons els llindars d’escolarització que 
estableix l’informe de la Diputació de Barcelona ‘L’educació dels més petits’, el 
municipi de Gavà esta actualment, amb les seves 491 places cobertes, entre els nivells 
mínims i desitjables d’escolarització d’infants. Si fins al 2011 no es creés cap nova 
plaça a la ciutat estaria molt a prop dels nivells mínims d’escolaritat i molt lluny dels 
òptims. Així doncs, des d’aquest informe es veu necessària l’obertura d’una Llar 
d’Infants de titutaritat pública l’any 2004 a l’oest de la ciutat(..) i per absorbir la 
demanda que apareixerà a partir del 2007 amb la urbanització del sector Ponent.” 
Aquest informe no estava equivocat ja que desde 1998 fins a 2014, la població de Gavà 
ha augmentat de 38.813 a 46.326 habitants.  
 

- Després del projecte, en sessió plenària de 30 de maig de 2002 es va decidir oferir una 
parcel· la a la zona de Les Bòbiles a la Generalitat de Catalunya per construir un Escola 
Infantil i Primària.  
 

- Fins 2006, concretament a la sessió de 26 de gener d’aquest any, no es va aprovar el 
Conveni entre el Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament 
de Gavà pel qual es formalitzava el compromís de creació de places per a infants de 0 a 
3 anys, en llars de titularitat municipal. 

 
- Al Ple de 26 de juliol de 2007, va ser quan es va adjudicar a la FUNDACIÓ FAMÍLIA I 

BENESTAR SOCIAL “la construcció d’un edifici amb els següents usos: habitatge 
dotacional públic per a joves, centre del barri i llars d’infants.”. 
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- A l’últim moment, ja construïda la edificació, el Ple de 28 de setembre de 2012 va 

desestimar la seva posada en marxa per 8 vots de PSC, 2 ICV-EUiA i 1 C’s, on es va 
decidir que no s’executaria al· legant “raons d’interès públic”. Això va suposar un 
abonament a l’Ajuntament per part de la FUNDACIÓ PRIVADA FAMÍLIA I 
BENESTAR SOCIAL, de 934.863,96€ més IVA al canviar el dret de superfície, tot i 
que l’obra estava totalment terminada. Cal destacar que aquest import rebut va ser 
utilitzat pel Govern per rebaixar el deute, a canvi de treure a la població una cosa que es 
portava anys anunciant.  
 

- Finalment, segons acord de la junta de Govern Local de 25 d’abril de 2014 es va 
adjudicar a l’empresa Cobra Instalaciones y Servicios SA l’execució de la nova Seu de 
la policia local, per un import d’execució total de 935.426,65€ per modificar el que ja 
estava construït. 

 
Per aquests motius va formular el següent prec: Que l’equip de Govern expliqui a la ciutadania 
que va voler dir que no  executava la llar d’infants “per raons d’interès públic”; Que en cas de 
que fos per la situació econòmica que passava aquest ajuntament, que ens expliqui perquè va 
adaptar la llar d’infants ja feta per fer la comissaria local gastant gairebé un milió d’euros. Per 
tal de que no torni a passar això preguem es faci també un informe econòmic que justifiqui la 
viabilitat o no viabilitat del projecte i que sigui públic a la ciutadania de Gavà; Es torni a fer un 
informe sobre la població per tal de que s’aclari la necessitat de crear la llar d’infants; Expliqui 
les raons perquè no es va deixar a decisió de la ciutadania mantenir el centre de barri que anava 
al mateix edifici que la llar d’infants; Si es veritat que l’Ajuntament no ha deixat de pensar en 
els nens i nenes de la ciutat tal i com el PSC ha portat als seus programes electorals, que informi  
en aquest Ple on s’ubicaria la llar d’infants i quan es faria. 
 
En relació al que vostè exposa --digué el sr. Díaz-- en relació a les escoles bressol, i 
concretament a l’escola bressol que l’ajuntament tenia previst construir amb la Generalitat de 
Catalunya, deixi’m començar fent diverses consideracions: 1) La competència per fer escoles 
bressols és de la Generalitat de Catalunya. L’ajuntament pot cedir el solar, pot participar en el 
finançament, però la competència real i significativa és del Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya; 2) Nosaltres creiem que fan falta més escoles bressol públiques i així 
ho hem manifestat sempre, i continuem fent-ho. És una necessitat de les famílies de Gavà de 
disposar de més places públiques d’escoles bressol; 3) L’any 2006, com vostè afirma, vàrem 
signar un conveni amb el Departament d’Educació de la Generalitat per crear aquesta llar de 
titularitat pública; 4) També és cert que el 2007 es va adjudicar a la Fundació Família i Benestar 
Social la construcció d’un edifici amb diferents usos: habitatge dotacional per a joves, centre del 
barri i llar d’infants.; 5) Es va iniciar la construcció, però no es va finalitzar. El motiu és obvi, la 
crisi econòmica va fer que la Generalitat abandonés el projecte i retirés totes les subvencions per 
escoles bressol. Per aquest motiu, l’ajuntament va decidir no posar en marxa una nova escola 
bressol. No creiem que el compromís de l’ajuntament hagi de ser suplir el que la Generalitat no 
fa, ni tenim les competències ni els recursos per fer-ho. Aquest espai va quedar buit i encara està 
buit ara; 6) La policia municipal va anar a l’altre espai, on havia d’anar un centre de barri. 
Aquest espai es va oferir en primer lloc a l’Associació de Veïns però no li va interessar i per 
tant, l’ajuntament va destinar-lo a un altre ús, un ús igualment necessari per a la ciutadania, que 
és la policia local. Per tant, continuem interessats en disposar d’una nova escola bressol i en 
quant la Generalitat posi els mitjans l’espai està amb la mateixa disponiblitat.  
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Seguidament, el sr. Miguel Herrera, regidor de la formació de GSsP va posar en coneixement 
que l'estació de Bicibox número 193 situada en Plaça Esglesia no disposa d'un bon servei ja que 
en múltiples ocasions s'ha quedat sense servei, a causa que la placa solar que alimenta el sistema 
elèctric i la bateria no rep suficients hores de sol, quedant manifesta així que la zona on s'ha 
situat no és l'apropiada. Les estacions han de estar en espais oberts i amb bona il· luminació solar 
per poder proveir-se, com ja succeeix amb les altres estacions de Bicibox. Alguns veïns s'han 
posat en contacte amb Bicibox, i aquests han transferit la responsabilitat a l'Ajuntament. Atès 
que la situació no ha quedat resolta, després de les noves queixes d'alguns veïns de la localitat. 
Va formular el següent prec: Que el govern atengui la petició ciutadana i realitzi totes les 
accions necessàries i pertinents, amb la finalitat de solucionar aquest problema que deixa sense 
servei de Bicibox de forma continuada als nostres veïns.  
 
La sra. Rosa-Maria Fernández, tinenta d’alcalde, va respondre que en el cas que ens indica, no 
tenien constància de cap anomalia, no obstant ho estudiarien i comunicarien a l’AMB aquesta 
incidència per a que ho revisin. 
 
 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes de GSsP, també el sr. Miguel Herrera va exposar --com 
antecedents de la pregunta que desprès faria-- que persones de diferents ideologies i orígens 
coincidim en denunciar la situació que milers de famílies al nostre país pateixen per les 
condicions de vida sorgides de la crisi dins un sistema socioeconòmic cruel i injust. Un sistema 
que aboca a milers de persones a l’atur, la precarietat, la pèrdua de les condicions de vida i els 
serveis més bàsics: casa, salut, educació, etc. Fins a un 30% de la població catalana, avui, està al 
llindar de la pobresa. Al mateix temps, milions de persones d’arreu del planeta han d’emigrar 
forçosament, igual com ho van fer en el passat els nostres avis i àvies, i ho fan avui molts dels 
nostres joves cap a països més enriquits, buscant un futur millor o, senzillament, fugint de la 
guerra i la fam. Refugiats de les guerres a Síria, Afganistan, Iraq o víctimes d’altres formes de 
violència com la pobresa extrema a bona part de l’Àfrica i l’Àsia, intenten arribar a Europa. Una 
Europa que és responsable, actualment i en el passat, de bona part de les misèries que pateixen 
tots aquests països, i que segueix colonitzant i espoliant el Planeta amb el mateix sistema 
econòmic que, aquí, maltracta a part de la societat. No podem compartir, de cap manera, les 
solucions extremistes de “bunqueritzar” les fronteres de la UE per a impedir el pas de persones 
que, en realitat, fugen de les conseqüències de les armes que fabriquem i exportem des d’aquí, o 
del model de neocolonialisme econòmic que segueixen imposant els països del Nord. És per 
aquests motius que s'ha creat la Plataforma popular de solidaritat amb les víctimes de guerres, 
pobresa i exclusió social a Gavà. Per tot això, afirmem sense cap mena de dubtes que totes les 
persones naixem i morim iguals, que tenim els mateixos drets i deures, tal com estableix la 
Declaració Universal dels Drets Humans, i que apostem per que ningú a la nostra ciutat quedi 
exclòs del benestar bàsic que qualsevol ésser humà es mereix. Per tot això, en nom d'aquesta 
plataforma i de les entitats i persones signatàries del seu manifest, i simplement com a 
interlocutor legal davant aquest ple, Gavà, Sí se puede exposa el següent prec: 1) Que 
l'ajuntament es comprometi amb la Plataforma i la societat de Gavà, ajudant a la creació d'una 
xarxa de persones i organitzacions que col·laborin en la resposta a les crisis, des de la solidaritat 
i no la caritat, partint de la implicació individual i col·lectiva per a garantir que cap persona 
queda exclosa de la societat, ja sigui autòctona, refugiada de guerra o immigrant econòmica; 2) 
Que l'ajuntament es comprometi amb la Plataforma i la societat de Gavà, amb la defensa de la 
Justícia Social, que passa per la no discriminació de ningú per raons econòmiques, d’origen, 
ètnia, religió, orientació sexual o ideològica, i difondre els Drets Humans com a principis 
irrenunciables; 3) Que l'ajuntament es comprometi amb la Plataforma i la societat de Gavà, 
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denunciant les polítiques econòmiques, militars i comercials injustes que creen més desigualtat i 
pobresa, tant aquí com a la resta de països del món, i recolzar les iniciatives per a acabar amb 
elles; 4) Que l'ajuntament es comprometi amb la Plataforma i la societat de Gavà, reclamant a 
les administracions públiques, començant per la nostra, la local, que creïn o ampliïn els mitjans i 
recursos necessaris per a fer efectiu el compliment dels Drets Humans. Això vol dir atendre de 
manera urgent la crisi dels refugiats però, al mateix temps, desplegant un Pla de Rescat Social 
de manera concertada entre totes les administracions, aportant cada una els recursos disponibles 
per tal que ningú quedi exclòs. 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz, sense ànim de polemitzar, va respondre: Hem mirat el prec però no 
sabem exactament que en demanava. És habitual en el precs demanar una política determinada,  
un servei, una actuació però en aquest cas no ho entenc, que potser ets un problema meu. Com 
saben, aquest govern municipal i anteriors, han estat i estem compromesos amb la justícia social 
des de la solidaritat. I ho hem fet, ho fem i ho seguirem fent des de la solidaritat, amb 
programes, amb partides, tan sols s´ha veure els pressupostos que hem fet en períodes de crisi 
econòmica on hem posat l´accent en drets socials.  Per tant, ens alegra que vostès vulguin 
adherir-se a aquest objectiu en el que hem treballat i treballem, sovint en xarxa amb entitats com 
diuen el seu  prec.  Tothom suma, benvinguts, doncs. Ens demanen que ens comprometen amb 
la Justícia Social i els Drets Humans, senyor Herrera... Bé...  No sé com vostès anomenarien la 
priorització pressupostària de polítiques d’igualtat, beques, ajuts econòmics, iniciatives de 
sensbilització sobre Drets Humans. Polítiques públiques  basades en la no discriminació, 
igualtat d’oportunitats... polítiques de les quals estem orgullosos dels resultats socials i 
l’impacte positiu en els veïns i les veïnes que que tenen majors dificultats. En qualsevol cas, per 
si no ha sabien, estem ja compromesos amb la Justícia Social, perquè hi creiem i és el nostre 
sentit com a grup polític, en el nostre cas particular des de fa la nostra fundació... Justicia social 
i estar al costat dels que més ho necessiten. 
 
 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-
i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
Grup Municipal del PP.  
 
En un primer, la regidora del PP, sra. Mónica Parés, formulava a l’equip de govern el prec de 
que a les darreres setmanes es duran a terme diverses campanyes solidàries a la nostra ciutat. 
Per a l'èxit de totes elles és imprescindible la participació ciutadana però també els voluntaris. 
Entenem que cal fomentar el voluntariat a tots els àmbits de la ciutat i entre totes les edats, però 
especialment entre el adolescent i els joves que viuen o estudien a Gavà. Per tot l’anterior va 
formular el següent prec: Que el Govern Municipal realitzi una campanya de foment del 
voluntariat en els centres educatius públics i concertats de la ciutat per que els adolescents i 
joves coneguin i participin en tots els actes solidaris que es duguin a terme durant el Nadal, 
també en recollida i distribució de productes i joguines tot pensant en crear un base de 
potencials voluntaris de la ciutat els 365 dies de l'any. 
 
 
En relació al prec el sr. Miquel-Àngel Díaz va respondre que la Plataforma Gavà Solidària té 
previst en aquests dates de Nadal ser molt activa en temes de solidaritat. Conjuntament amb la 
Creu Roja impulsa la campanya a “Gavà, cap infant sense joguina” que es realitza amb el treball 
voluntari de la ciutadania. A l’inici de la campanya es convida a entitats, escoles, comerços i 
tothom que vulgui sumar-s’hi a participar com a voluntaris en la mateixa. En aquests moments, 
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els i les joves de Gavà que volen implicar-se en el voluntariat i donar suport a endegar les 
accions solidàries de la ciutat, tenen al seu abast diverses vies per fer-ho:  poden adherir-se a la 
Plataforma Gavà Solidària, respondre a les crides al voluntariat que es van des dels mitjans, com 
el Gran Recapte o la campanya d’acollida de refugiats. També poden dirigir-se a l’Espai Jove 
La Casa Gran, on trobaran informació i assessorament sobre les accions solidàries a la ciutat. A 
més, tenim previst iniciar ben aviat la Xarxa de Voluntariat a Gavà. Volem que aquesta xarxa 
sigui: Un punt d’informació de les accions solidàries a la ciutat, i com participar-hi; Un espai 
d’acompanyament i assessorament, tant per a aquelles persones que volen oferir la seva acció 
solidària com per a les entitats que en seran receptores; Doni suport i formació, tant a entitats 
com en habilitats i competències del voluntariat; Faci difusió i sensibilització de la tasca 
solidària, a través d’una guia de recursos solidaris a la ciutat, i enllaços a organismes, entitats i 
altres fonts d’informació 
 
 
 
Tot seguit, es va passar a un segon prec o pregunta del PP.  I així el sr. Josep Llobet, com 
antecedents, es va referir a que son molts els carrers de la nostra ciutat que requereixen 
d'actuacions de pavimentació, arranjament, revisió dels passos de vianants i camins escolars. Es 
per tot l’exposat, que formulà el següent prec: Que el Govern Municipal presenti, en el proper 
mes, un calendari de totes les actuació a la via pública relacionades amb la pavimentació, 
arranjament, revisió dels passos de vianants i camins escolars tot detallant els criteris a seguir en 
la seva preferència d'actuacions, el calendari d'execució i el cost de les mateixes. 
 
La sra. Rosa-María Fernández respongué que l’equip de Govern coneix les necessitats existents 
a la nostra ciutat, I realitzem dos línies d’actuació. Una línia focalitzada als supòsits d’urgència, 
reaccionem amb rapidesa, per a solventar aquest incident amb la màxima celeritat. I un altre 
línia de planificació, on es programen successivament intervencions per a pavimentar calçades i 
voreres, el pla d’actuació per a realitzar la senyalització viària, etc. Aquesta informació, es 
podrà visualitzar a la web d’obres de la ciutat, una vegada es vagin programant els treballs. 
 
 
 
Seguidament, va prendre la paraula la portaveu del PP, sra. Mónica Parés, qui va recordar que 
durant l'anterior mandat, el Grup Municipal Popular va presentar un Prec sol· licitant un espai a 
la ciutat en reconeixement de totes les víctimes del terrorisme. Aquella reclamació al Govern va 
ser contestada de manera abstracte i no hem tingut una resposta clara per poder fer el 
reconeixement que es mereixen a totes les víctimes del terrorismes que han deixat petjada a la 
nostra societat durant els darrers anys. És per tot l’exposat, que el Grup Municipal Popular 
presenta el següent prec: Que el Govern Municipal dediqui un espai públic a les víctimes del 
terrorisme, mitjançant el nom a un carrer, plaça o amb la instal·lació d'una placa a un racó de la 
ciutat com a manifestació del homenatge que gavanecs i gavanenques fem a totes elles. 
 
La resposta a aquest prec va anar a càrrec del sr. Miquel-Àngel Díaz va contestar el següent: 
Tenim encara molt presents el morts dels atemptats de Paris i malauradament sembla que 
aquests fets es van repetint i poden continuar repetint-se en qualsevol país i ciutat del món. Té 
tot el sentit el que vostè demana, un espai a la ciutat dedicat a la memòria de les víctimes del 
terrorisme, per això acceptem el seu prec i esperem donar-li resposta aviat. Aprofito el seu prec 
per avançar-li que estem estudiant fer el proper 11 de març, dia Europeu en Record de les 
Víctimes del Terrorisme, un acte d’homenatge i de record a les víctimes. Igualment estem 
treballant amb Amical Mauthausen en fer al mes de gener una commemoració de l’holocaust. 
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Volem aprofitar totes les ocasions que tenim per rebutjar tota forma de terrorisme i mostrar la 
nostra solidaritat amb les víctimes.  
 
 
 
De nou intervingué el sr. Josep Llobet per dir que el cap de setmana del 13 al 15 de novembre es 
vàren celebrar a Gavà les 3es Jornades Culturals Marroquís. Totes les seves activitats podrien 
haver estat emmarcades dins de la normalitat i la integració d'altres cultures a la nostra. Però els 
atemptats de París de la nit de divendres 13 i la solidaritat amb les víctimes i famílies no va ser 
respectada pels organitzadors de les Jornades durant el dissabte 14 durant la tarda i la nit. Les 
seves actuacions es van dur a terme a una plaça pública amb la queixa de molts veïns de la 
ciutat que no varen entendre que en una jornada com aquella, es permetés el cant, la música, la 
festa i l'aglomeració de persones  a la Torre Lluch. Tenim coneixement del comunicat que la 
Senyora Alcaldessa va haver de fer per donar explicacions del succeït. Es per tot l’exposat, que 
el Grup Municipal Popular presenta la següent pregunta: Quin va ser el cost municipal de les 
Terceres Jornades Culturals Marroquís celebrades a Gavà entre els dies 13 i 15 de novembre? 
Tot desglossant per conceptes així com el preu pagat per l'entitat per instal· lar carpes a la Torre 
Lluch i per fer ús dels espais públics de la ciutat? Quin percentatge del total del cost de les 
jornades va córrer a càrrec de l'entitat i quines altres entitats o organismes van sufragar el cost 
restant? Considera el Govern Municipal que va ser encertat mantenir la celebració de les 
actuacions a la Torre Lluch la tarda nit del 14 de novembre i quines van ser les accions dutes a 
terme per evitar-ho atenent que eren a una plaça pública? Considera el Govern Municipal que 
l'increment de Forces i Cossos de Seguretat de l'Estat, en concret, els furgons dels Mossos 
d'Esquadra a l'entorn del recinte es deu al tipus d'acte que s'estava duent a terme? 
 
El sr. German Barrena va expressar que la jornada en efecte, va coincidir amb els atemptats de 
Paris, i que la jornada cultural que realitzava l’Associació gavanenca germans del mon té com a 
principal objectiu la promoció de la cultura del Marroc  des del punt de vista de l’art, la 
gastronomia i el teatre i treballava per a la integració de la seva cultura amb la nostra. Dita 
associació va assumir tots els costos directes dels actes del cap de setmana. Mentre que per 
l’ajuntament no va suposar cap despesa directe i com a indirecta l’ús de l’espai públic i els 
mitjans habituals com són la instal3lació d’una tarima, carpes i cadires. L’ajuntament, com a 
norma general, no cobra a les entitats sense ànim de lucre per l’ús de la via pública. Afegí que 
no es disposava de la informació per saber com sufragava les seves despeses.    
 
 
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, la sra. Mónica Parés,  donat que –digué– fa 
molts anys que l'Ajuntament de Gavà va prendre la decisió de no instal·lar pessebre per Nadal. 
Es tracta de la representació del que és el nucli de la festivitat i entenem que ha de tenir un espai 
a la nostra ciutat. Cal recuperar la tradició i la nostra cultura i cal fer-ho amb la complicitat de la 
ciutadania i també de l'eix comercial de la ciutat per que sigui un punt més d'atracció durant les 
properes festes nadalenques dins les accions previstes a Gavà. La resposta rebuda cada any per 
part del Govern Municipal sobre actes incívics que en alguna ocasió s'havien produït sobre 
figures del pessebre i amb els mitjans de control i seguretat actuals, ja no són convincents. Es 
per tot l’exposat, que va preguntar: Que el Govern Municipal recuperi el tradicional Pessebre 
durant les properes festes nadalenques, buscant un espai públic de la ciutat adient tot comptant 
amb la complicitat dels veïns i de les veïnes de  Gavà així com de l'eix comercial de la ciutat 
fent que el Pessebre, a més de recuperar la tradició siguin un nou punt d'atracció pels gavanencs,  
gavanenques i visitants. 
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Ens agrada que ens faci aquesta pregunta --va respondre el sr. Barrena-- perquè enguany estem 
mirant de recuperar el pessebre per a les festes de Nadal. Estem cercant quina seria la ubicació 
més adequada. Busquem un lloc cèntric, on pugui ser vist i gaudit per una gran part de la 
ciutadania, i que compti  amb el suport i complicitat dels comerciants. Hem de ser conscients 
que els actes de vandalisme han estat un fet i que poden continuar produint-se i voldríem 
comptar no només amb càmares de vigilància que sabem que tenen efectes limitats, sinó també 
amb el compromís d’alguns comerciants per enretirar les figures durant la nit. Si aquestes 
condicions es produeixen tornarem a gaudir del pessebre durant aquests Nadals. 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
 
1) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL DEL PSC EN 

RELACIÓ A LA DEFENSA DE LES INVERSIONS I ELS LLOCS DE TREBALL 
AL SECTOR DE L’AUTOMÒBIL A LA COMARCA DEL BAIX LLOB REGAT. 

 
El Baix Llobregat és una de les comarques més industrialitzades de Catalunya, on el pes del 
sector industrial dins del PIB comarcal representa el 22,16%, més elevat que en el conjunt de 
Catalunya, que se situa en el 20,35%. Aquesta forta presència del sector industrial es 
caracteritza per una elevada diversitat d’activitats econòmiques, tot i que per sobre de la resta 
destaca la concentració i especialització territorial de l’activitat de l’automòbil i indústries 
auxiliars. Moltes famílies, persones i empreses de diferents municipis de la comarca, com ara 
Gavà, han tingut o tenen un vincle laboral o econòmic amb aquest sector, estratègic en la 
consolidació de llocs de treball i creació de riquesa. 
 
Aquesta realitat industrial i productiva de la comarca s’ha mantingut relativament estable, tot i 
la pèrdua de pes relatiu del sector industrial en les darreres dècades, gràcies al desenvolupament 
i la introducció de nous components tecnològics i de coneixement dins d’aquestes activitats 
industrials, aquestes millores en els processos productius han permès la seva adaptació a les 
noves demandes. Repte al que ha fet front evitant així una davallada important del sector. 
 
Un esforç col· lectiu que ha comptat amb la positiva i responsable actitud dels treballadors i les 
treballadores, com ara és de l’empresa SEAT i els seus representats sindicals i de la direcció, fet 
imprescindible per encarar el retorn a la rendibilitat de la companyia, i que s’ha vist 
complementada amb l’actitud que també ha presidit les relacions laborals del sector auxiliar. 
 
Tanmateix, des de fa uns anys, la indústria de l’automoció es troba en una fase de canvi 
profund. Malgrat la pèrdua de llocs de treball, molt similar a la registrada per al total de la 
indústria catalana, segueix essent una indústria que crea ocupació i que és cada dia més 
competitiva. En aquest sentit, la creixent competència internacional, el ràpid desenvolupament 
de les tecnologies, juntament amb els efectes de la crisi econòmica estan accelerant el procés de 
transformació del sector. Un exemple d’això és l’increment progressiu de les inversions en 
R+D+i que han fet les empreses per tal de fer front a les demandes dels consumidors finals, 
essent una de les conseqüències d’aquesta inversió el vehicle híbrid i l’elèctric. 
 
Atès que per la nostra comarca i pel conjunt dels municipis de la zona, també per a Gavà, són de 
vital importància empreses tractores del sector de l’automòbil com la SEAT i la NISSAN, que 
concentren per si mateixes una producció econòmica i una generació d’ocupació realment 
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importants pel Baix Llobregat i pel conjunt de Catalunya. Cal destacar el seu pes també com a 
generadores indirectes d’activitat econòmica, a través de les indústries auxiliars que són 
proveïdores. 
 
Atès que les empreses Seat i Nissan són els dos principals fabricants de vehicles a Espanya i 
Catalunya i que ambdues empreses han anunciat importants inversions per als propers anys que 
són claus per al futur de la indústria 
 
Tenint en compte, així mateix, la situació que està vivint actualment el grup Volkswagen amb la 
crisi sobre la manipulació d’emissions contaminants dels motors genera incertesa dins la planta 
de Martorell que no garanteix aquestes inversions tan necessàries, i per tant, tampoc els llocs de 
treball que ja s’han vist reduïts en les darreres setmanes. 
 
Atès que des de l´Ajuntament de Gavà volem posar de relleu la voluntat de donar suport i 
reconeixement al sector industrial, i més concretament al sector de l’automòbil, com a motor del 
creixement econòmic i la generació d’ocupació al territori i la nostra comarca. Una voluntat que 
ja va quedar de manifest a la comarca amb l’aprovació el passat 17 d’abril de 2013 del “Pacte 
pera la indústria al Baix Llobregat” promogut pel Consell Econòmic i Social del Baix Llobregat 
i recentment amb un manifest impulsat pel Consell Comarcal i el seu Consell d´alcaldes i 
alcaldesses. 
 
Són per aquests motius que el Grup Municipal Socialista proposa l´adopció dels següents 
 
ACORDS 
 
PRIMER .- Criticar l’actitud i la moral empresarial del grup Wolksvagen, la qual té greus 
conseqüències pel medi ambient i la salut, 
 
SEGON.- Expressar el suport a l’existència de l’empresa SEAT en el territori i demanar a la 
direcció de la mateixa que es portin a terme les inversions previstes i anunciades per un valor de 
3.300 milions d’euros, ja que conjuntament amb l'esforç i el compromís desenvolupat pels 
treballadors/es de la factoria són la millor garantia d’un desenvolupament competitiu i la 
viabilitat present i futura de la planta de Martorell. 
 
TERCER.- Constatar la necessitat d’assegurar la inversió prevista a la planta de SEAT a 
Martorell per tal de fiançar també l’activitat i ocupació global en el sector auxiliar de 
l’automòbil, tant a la comarca com al conjunt de Catalunya. Un sector d’activitat que en els 
últims anys ha vingut desenvolupant un intens procés de millora competitiva mitjançant la 
incorporació de coneixement i valor afegit als seus productes que cal reconèixer com a factor 
d'impuls de la indústria al territori. 
 
QUART.-  Instar a la creació de manera urgent d'un grup de treball entre representants del 
Ministeri d’Indústria, Comerç i Turisme, representants de la Conselleria d’Empresa i Ocupació, 
representants dels sindicats de la SEAT i representants del clúster de la indústria de 
l’automoció, per tal d’abordar la crisi del grup Volkswagen que afecta SEAT, i en concret a la 
seva planta de Martorell, i cercar garanties de futur per a la indústria, i els llocs de treball que 
depenen directament o indirectament. 
 
CINQUÈ.-  Donar trasllat d'aquests acords al Ministeri d'Indústria, Comerç i Turisme, a la 
Conselleria d'Empresa i Ocupació, als grups polítics del Parlament de Catalunya, al Consell 
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Comarcal del Baix Llobregat i al comitè d'empresa de Seat de la fàbrica de Martorell i a la 
ciutadania de Gavà a través dels mitjans de comunicació locals. 
 

---------- 
 
El Sr. Miquel Àngel Díaz va començar la seva intervenció indicant que es tractava d'una 
declaració política presentada pel grup municipal del PSC en defensa dell llocs de treball del 
sector de l'automoció al Baix Llobregat, atès que es tractava d'un sector especialment important 
a la nostra comarca, la qual havia estat sempre molt involucrada amb aquest sector, com ho 
provaven els casos de Nissan o Seat, per exemple, en atenció a l'important pes que el mateix 
tenia per a l’economia  comarcal. En aquest sentit, el Sr. Díaz va dir que calia tenir present que 
la crisi havia tingut una especial incidència en aquest sector, a l'igual que en molts altres sectors 
industrials, de la mateixa manera que calia tenir present que l'empresa SEAT havia fet un esforç 
inversor molt important en productivitat, mitjançant la incorporació de noves tecnologies 
aplicades al sector d l'automoció, a la vegada que s'havien subscrits acords rellevants entre els 
representants dels treballadors i de la direcció de l'empresa per fer viable la continuïtat d'aquesta 
planta, i en aquest sentit, SEAT havia anunciat noves inversions que esdevenien capitals per a la 
creació i ampliació de nous llocs de treball. Tanmateix, el cert és que és que la crisi per la que 
ha travessat l'empresa matriu Wolksvagen, com a conseqüència del problema de les emissions 
contaminants, havia posat en dubte la viabilitat del plans d'inversions a SEAT. Davant d'aquesta 
situació, i atenent a les peticions dels treballadors i treballadores de l'empresa en demanda de 
suport, a l'igual que la posició adoptada pel Consell Comarcal del Baix Llobregat, es presentava 
al Ple aquesta declaració política per expressar el suport de l'Ajuntament de Gavà als 
treballadors de la planta de SEAT, i també per manifestar la necessitat del manteniment 
d’aquestes inversions, tant importants per la nostra comarca. Així doncs, a continuació, el Sr 
Díaz va donar lectura als acords transcrits a l'inici d'aquest punt de l'ordre del dia, en els qual es 
fa palesa la voluntat de donar suport a les demandes dels treballadors i treballadores, així com el 
fet de constatar la necessitat d'assegurar la inversió prevista a la planta de SEAT a Martorell. 
  
 
Acabada la lectura de la part dispositiva de la declaració, la Sra. Alcaldessa va cedir la paraula 
al Sr. Ramon Castellano, el qual, en nom de CiU, va manifestar que en relació a la declaració 
política presentada, va manifestar que el Baix Llobregat era una de les zones econòmiques més 
importants de Catalunya, en la qual hi destacava d'una manera significativa el sector de 
l'automòbil, per a la seva alta especialització, i molt especialment també, per la seva 
importància, la indústria auxiliar que d'aquella se'n derivava. En aquest sentit, va dir que era 
evident que tots teníem coneguts a la ciutat de Gavà, o fins i tot familiars, que hi treballaven o 
estaven vinculats amb aquest sector. L'automoció --va dir el Sr. Castellano-- continuava sent un 
sector especialment important per a l'economia de qualsevol pais, i per descomptat, Gavà no 
quedava la marge de la dinàmica de creació de riquesa i de llocs de treball que generava la 
indústria automobilística. Per això, des del grup municipal de CiU no hi havia cap mena de 
dubte en donar recolzament a la declaració política presentada, a la vegada que es demanava un 
esforç a la direcció de SEAT per lluitar per les inversions previstes, a la vegada que s demanava 
la creació d'un grup de treball constituït per la direcció de SEAT i representants dels treballadors 
i treballadores per garantir el manteniment de l'empresa i dels llocs de treball existents, així com 
de les inversions i dels nous llocs de treball previstos. 
 
 
De la seva banda, el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va manifestar que el seu grup donava 
total suport a la declaració política presentada, afegint en aquest sentit que avui s'havia fet 
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públic a la premsa que efectivament, l'empresa s'havia compromès a portar a terme la inversió 
prevista de tres mil tres-cents milions d'euros a la planta de Martorell, així com de nou-cents 
milions d'euros més a la planta de Pamplona, raons per les quals ens havíem de congratular de 
que certament, el paper de impulsor que havia fet el govern del Partit Popular, així com el de les 
respectives Comunitats Autònomes, i també de la pròpia empresa, s'haguessin pogut garantir 
aquestes inversions. En darrer terme, el Sr. Llobet va voler puntualitzar que, en relació al punt 
tres de la part dispositiva, relatiu a la creació d'un grup de treball, va recordar que ja existia una 
comissió de seguiment, en la qual hi estaven integrats els Ministeris d'Indústria i el d'Ocupació, 
representants de ls comunitats autònomes afectades, així com representants dels sindicats UGT i 
CCOO de SEAT i Wolksvagen, i que s'havia celebrat ja la tercera reunió en la qual s'havia fet 
públic que es mantindrien les inversions previstes inicialment a les plantes afectades. Per això, 
el Sr. Llobet va reiterar el seu vot favorable a la declaració presentada, desitjant que es 
complissin les inversions anunciades. 
 
 
Seguidament, el Sr. Miguel Herrera, en representació del grup Gavà si se puede, va manifestar 
que el sector de l'automoció era un dels principals integrants del teixit industrial de la nostra 
comarca, raó per la qual oferien tot el seu suport a la lluita empresa pels treballadors i també a 
l'empresa, però va manifestar que no podien donar suport a un text que, lamentablement, només 
parlava de la bona gestió econòmica del grup Wolkvagen, sense fer referència a la greu falta 
comesa per aquesta empresa, un delicte social i mediambiental, amb repercussions sobre 
inversions, però també sobre el medi ambient i sobre la salut dels nostres veïns i veïnes de 
Gavà. Tampoc s'havia fet cap crítica sobre l'actitud del grup Wolksvagen,  però pel contrari, 
donaven ajuts per a la pràctica de l'esport i en atenció a la salut a la nostra ciutat, ens apuntàvem 
a una xarxa de ciutats sostenibles medi ambientalment o tancàvem una benzinera per risc de 
fuites que podien perjudicar el medi ambient i la salut humana, així que per a que la nostra 
ciutadania no ens titllés d'hipòcrites o de utilitzar una doble vara de mesurar, des de Gavà Sí se 
puede es proposava la inclusió d'una esmena que contemplés una crítica a l'actitud i a la moral 
empresarial del gup Wolksvagen, la qual tenia greus repercussions sobre el mediambient i sobre 
la salut de les persones, per així mostrar després tot el suport a la tasca dels seus treballadors, els 
quals no eren responsables d'aquesta situació. 
 
 
Acabada la intervenció del Sr. Herrera, la Sra. Alcaldessa l'hi va demanar si havien presentat 
alguna esmena, a efectes de facilitar la redacció del text, o si l'havien enviat a la resta de grups, 
manifestant el Sr. Herrera que l'havien tramés al grup proposant. Així doncs, l'Alcaldessa va 
manifestar que estava disposada a donar la paraula a la resta de grups perquè manifestessin el 
seu parer, per bé que el Sr. Herrera va manifestar que la tenia redactada. Atorgada la paraula per 
l'Alcaldia, el Sr. Herrera va dir que l'esmena proposada deia textualment “Criticamos la actitud 
y la moral empresarial del grupo Wolksvagen, la cual tiene graves consecuencias para el medio 
ambiente y la salud”, seguint després a continuació amb el redactat que donava suport als 
treballadors. 
 
 
L'Alcaldessa va assenyalar que l'esmena presentada no modificava substancialment el text de la 
declaració inicial, raó per la qual va atorgar la paraula al representant del grup municipal d'ERC, 
tenint en compte l'esmena presentada.  
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Va prendre la paraula el Sr. Masana, indicant que ens estàvem referint a la comarca del Baix 
Llobregat, una comarca trinxada i afectada per les crisi cícliques que afectaven al sector 
industrial. En aquest sentit doncs, el Sr. Masana va dir que el grup d'ERC votaria a favor de la 
defensa dels llocs de treball i també a favor del manteniment de la inversió prevista, 
especialment a la planta de Martorell, però va afegir que tal com havia manifestat el grup que 
l'havia precedit, qui havia posat en perill les inversions i els llocs de treball  havia estat la pròpia 
empresa, recordant que primer s'havia presentat una declaració sobre el grup Solvay, ara la 
SEAT, la qual cosa era símptoma de que la comarca estava patint molt. Per això doncs, el Sr 
Masana va manifestar que el grup municipal d'ERC votaria a favor de la declaració. 
 
 
Finalment, va prendre la paraula el Sr. Miquel Àngel Ibáñez, en nom de Ciutadans,  el qual va 
començar la seva intervenció indicant que tal com havia manifestat el representant del grup del 
PPC, la comissió integrada pels Ministeris, Comunitats Autònomes afectades i treballadors 
havien garantit el manteniment de les inversions previstes mesos endarrera, i també dels llocs de 
treball. Tot i amb això,  va dir el Sr. Ibáñez, no estava de més que avui es subscrivís aquesta 
declaració política, ala qual evidentment donarien suport, atesa la importància del sector de 
l'automoció per a la nostra economia, afegint però que també s'alegraven de l'aportació que 
s'havia fet des del grup Gavà Sí se Puede, entre d'altres coses perquè al final de la seva pròpia 
intervenció, el Sr. Ibáñez pensava dir que tot l'anterior s'havia d'entendre sense perjudici que de 
que en cap cas significava donar carta lliure ni a l'empresa Wolksvagen ni a cap altre fabricant 
d'automòbils, perquè això no significava canviar llocs de treball per sostenibilitat. En aquest 
sentit, el Sr. Ibáñez va manifestar que entenia que hi havia una responsabilitat fiscal i ecològica 
per part de l'empresa, indicant que estaven absolutament convençuts de que la sostenibilitat i la 
ètica eren perfectament compatibles amb els llocs de treball, raó per la qual es mostraven 
favorables tant a la declaració inicial com a  l'esmena presentada.   
 
 
En darrer terme, va fer novament ús de la paraula el Sr. Díaz, en nom del grup proposant, 
donant les gràcies als portaveus pel suport rebut per la declaració, i també per mostrar la 
solidaritat del poble de Gavà amb els treballadors i treballadores de la planta de Martorell, a la 
vegada que va manifestar que no hi havia cap inconvenient en acceptar l'esmena in voce 
presentada, afegint que avui, pels vols de la una de la tarda havien rebut un correu en el qual es 
mostrava favorable a que en la declaració hi constés la intenció de condemnar les pràctiques 
il· legals de l'empresa, per bé que tècnicament no era exactament una esmena, sinó una 
declaració d'intencions o algo semblant, però que no era equiparable a una esmena en sentit 
estricte, per bé que com havia manifestat, no hi havia cap obstacle en incorporar-la al text de la 
declaració, tot i que no era aquest l'objecte de la declaració. 
 
 
Seguidament, la Sra. Alcaldessa va demanar si algun dels grups que havia intervingut amb 
anterioritat al formulació de dita esmena volia fer alguna breu intervenció, indicant el Sr. 
Castellano que no hi tenia cap objecció, per bé que sí que va demanar que les coses es fessin bé, 
perquè sí se puede, ja que si no, venien al ple una mica venuts, manifestant en aquest sentit la 
necessitat de comunicar-ho a la resta de grups, sense perjudici de indicar que es mostraven 
favorables a l'esmena, tot i que no era aquest el sentit de la mateixa, ja que pensava que era 
millor no barrejar ambdues coses.   
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Ja per acabar, la Sra. Alcaldessa va demanar que per facilitar la tasca dels grups, el millor era 
comunicar les esmenes a la resta de grups, per poder-les discutir i negociar abans del plenari. 
 
Sotmesa la declaració política a votació, aquesta va ser aprovada per unanimitat. 
 
 
2) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICI PAL DE GSSP DE 

CONDEMNA ALS ATEMPTATS YIHADISTES DE PARÍS  
 
Condenamos los crueles ataques terroristas de París del pasado viernes 13 de noviembre, y 
expresamos el pésame más sentido y cariñoso a todas las víctimas y a sus familiares. Queremos 
expresar también nuestro apoyo a la República Francesa en estos momentos trágicos, 
manteniéndonos fieles a los valores democráticos que París y Francia simbolizan. Los atentados 
yihadistas son un ataque directo contra todos/as nosotros/as, porque violentan el proyecto de 
convivencia e integración que queremos para Europa. 
 
No hay consuelo, razón ni resignación para aceptar la crueldad cometida en París. Los/as 
europeos/as sabemos del fanatismo y la intolerancia; durante el siglo XX hemos destruido el 
continente dos veces enloquecidos en nombre de Destinos o Designios superiores. Pero de 
aquella barbarie nació la voluntad de convivir en paz y prosperidad, por encima de las 
diferencias, en base al respecto a los derechos humanos. En nombre de nadie se puede oprimir 
ni privar la libertad de conciencia ni de expresión, ni tampoco conseguiremos cambiar este 
“Mundo Injusto” si lo construimos sobre el miedo o contra los demás. Nuestro mensaje de paz y 
prosperidad es universal, como universal es la amenaza terrorista, y universal tiene que ser la 
solución. La civilización europea le ha dado a la humanidad la democracia, el laicismo o el 
pensamiento científico, pero también, como antiguas potencias coloniales, tenemos que asumir 
nuestras responsabilidades y, en consecuencia, hacer prevalecer el diálogo y la cooperación en 
las relaciones internacionales, para construir entre todas/os un futuro compartido de progreso 
social. 
 
Esta aspiración universal, que tiene y representa París, explica porqué se ha escogido para la 
celebración este diciembre de la Cumbre del Clima, donde se espera que todos los países del 
mundo asuman un compromiso vinculante de lucha contra el cambio climático. Este mensaje, 
de todos/as unidos/as por un mundo mejor, que se lanzará desde París, es el mismo mensaje de 
unidad contra el terrorismo y la barbarie, porque en París o en cualquier lugar del mundo, los 
atentados son crímenes de lesa humanidad, atentados contra todas/os nosotras/os. 
 
Nada de lo que pasa en el mundo (injusticias, desigualdades o guerras) nos queda demasiado 
lejos ni es una ilusión. No hay muro bastante alto o resistente que pueda aislarnos de la realidad 
que nos rodea. París se encontraba en una noche de fiesta, y hoy lloramos y enterramos nuestros 
muertos. Pero el camino por largo y difícil que sea, con firmeza y determinación se puede 
alcanzar. Este camino pasa por la lucha antiterrorista con un enfoque social, una lucha con 
planificación humanitaria y no apresurada donde la población civil no tenga que seguir 
padeciendo; también la lucha contra las desigualdades, que evite la exclusión social que provoca 
la alienación de ciudadanos europeos; asumir nuestra responsabilidad y erradicar los lucrativos 
negocios con países o empresas que financien el terrorismo; así como la cooperación 
internacional para extender el progreso y la democracia en la zona. 
 
Tenemos que vencer a los terroristas, lo cual pasa también por convencer a su entorno y 
prevenir las causas que lo generan. 
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Por todos estos motivos Gavà, Sí se puede propone la adopción de los siguientes acuerdos:  
 
ACUERDOS 

 
PRIMERO .- Condenar los atentados terroristas de París del día 13 de noviembre y expresar el 
pésame más sentido a todas las víctimas. 
 
SEGUNDO.- Expresar nuestra determinación de defender y luchar por los valores democráticos 
en Europa y en el mundo, así como el derecho a la vida y el valor de la convivencia por encima 
de las diferencias. Mostrar, así mismo nuestra solidaridad con el pueblo francés y todas las 
sociedades que sufren el terrorismo y las consecuencias de los conflictos armados. 
 
TERCERO.- Manifestar y hacer pública la condena a través de todos aquellos canales que 
estén al alcance de todos los poderes públicos y de la Administración. 
 
CUARTO .- Solicitar al gobierno y a la Unión Europea una estrategia común y urgente, en el 
marco de la legalidad internacional, sin bombardeos sobre la población y así minimizando la 
repercusión sobre la sociedad civil, impulsando medidas como la detención de las vías de 
financiación y abastecimiento logístico del terrorismo; la neutralización de redes de captación, 
el embargos bélico y logístico para ingresos de esta organización y la persecución de la 
adquisición de materiales arqueológicos de zonas controladas por los terroristas, entre otras. 
 
QUINTO .- Solicitar al gobierno y a la Unión Europea unir esfuerzos para promover el apoyo a 
fuerzas democráticas y a la sociedad civil del mundo árabe. 
 
SEXTO.- Pedir al gobierno y a la Unión Europea que permitan la apertura de corredores 
humanitarios para todos/as aquellos/as refugiados/as que huyen de la guerra y la barbarie 
yihadista en sus países de origen, además de proteger a todas estas personas luchando contra la 
xenofobia, el racismo y la islamofobia. Acabar, por lo tanto, con las mafias que trafican con 
personas como una de las maneras más eficaces de asegurar que no entran terroristas en Europa, 
articulando vías de entrada seguras, vigiladas y legales. 
 
SÉPTIMO .- Dar traslado de estos acuerdos al Consulado de Francia en Barcelona, a la 
Asociación de Víctimas del terrorismo (AVT), a la Asociación Catalana de Víctimas de 
Organizaciones Terroristas (ACVOT), a la Fundación de Víctimas del Terrorismo, a la 
Presidencia de la UE, a los Grupos políticos del Parlamento Europeo, al Gobierno de España, a 
la Generalitat de Catalunya, a los grupos parlamentarios del Congreso de los Diputados y del 
Parlament de Catalunya.  
 
La Declaració política va ser aprovada per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 3 ERC, 2 
GSsP i 2 CiU), cap en contra i dues (2) abstencions (PP), donant-se per tant el vot favorable de 
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

--------- 
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El Sr. Miguel Herrera va començar la seva intervenció llegint el text de la declaració que consta 
transcrita a l'inici d'aquest punt. 
 
 
Després de la seva lectura, va prendre la paraula el sr. Rafanell, en representació del grup de 
CiU, dient que donaven suport a la present declaració política de condemna del terrorisme, a la 
vegada que va voler donar a conèixer al ple una reflexió d'un dels diaris dels països catalans, 
segons el qual, no s'havien calibrat prou bé l'expansió i les conseqüències de determinades 
accions empreses a països com per exemple Síria, a la vegada que els atemptats havien mostrat 
que calia millorar molt la tasca de coordinació dels serveis d’intel·ligència dels diversos països 
europees, denunciant a la vegada l'oferta retòrica del president Mariano Rajoi, el qual, mentre es 
comprometia a substituir les tropes franceses a Malí, rebutjava parlar amb el president Mas, o 
negava la participació del cos de Mossos d'Esquadra en la lluita contra el jihadisme, com si 
fossin sospitosos d'alguna cosa. En realitat, el que es posava de manifest era que el perill venia 
del fet que cada país mirés exclusivament per les fronteres internes, i no per les fronteres de la 
Unió, mentre que s'obria el debat entre llibertat i seguretat, a la vegada que la concepció de 
l'espai europeu com a territori de lliure circulació de béns, serveis i persones, anava perdent la 
seva essència original, sense que els líders europeus haguessin donat solucions concretes més 
enllà de grans declaracions. Per això, calia millorar la coordinació sense exclusions entre els 
països membres en matèria de seguretat, però en cap cas, sense arribar a l'estat policial. 
 
 
Seguidament va intervenir la Sra. Mónica Parés, en nom del PPC, la qual va manifestar 
textualment el següent: “Volvemos a manifestar nuestra solidaridad con el pueblo francés y con 
la ciudad de París. Ya lo hicimos el mismo día 13 desde la ciudad de Gavà, y también desde el 
Gobierno de España, ofreciendo ayuda al Gobierno de Francia; además, reconocemos y 
admiramos la unidad manifestada por todos los franceses y partidos políticos galos, ante este 
ataque.  
 
Creemos que todos los europeos debemos unirnos más allá de nuestra ideología para defender 
nuestro sistema de libertades y derechos ante los que utilizan el terror  y la violencia para 
intentar destruir ese modelo de convivencia. 
Y es que estamos ante un ataque a todo lo que significa occidente, nuestros principios, valores, 
democracia y libertad. 

Y estos, en España están garantizados por la ley, el orden y la seguridad. Por eso desde aquí 
queremos manifestar nuestro reconocimiento a las Fuerzas y Cuerpos de Seguridad del Estado 
que han atacado al terrorismo etarra durante años y que ahora, su eficacia ha hecho que en 
España lleven a cabo detenciones frustrando atentados yihadistas. 

Pero el terrorismo actual tiene sus peculiaridades: gran importancia de las redes sociales, 
captación de jóvenes musulmanes a través de vídeos bélicos como si de un video juego se 
tratase, actuaciones de lobos solitarios o de desplazados frustrados. 

Debemos evitar que nuestra solidaridad sea un vía de entrada de terroristas a Europa como se 
está manifestando que ocurre entre los refugiados sirios y que ha sido reconocido hasta por el 
Socialista Manel Valls. 

En cuanto a los ataques y bombardeos, el Ministro de Interior del Gobierno de España y 
candidato del Partido Popular por Barcelona el próximo 20 de diciembre ha sido claro, "no 
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conviene apresurarse ni precipitar los acontecimientos. Lo que ocurre en Siria es una vergüenza 
internacional. Han muerto 250.000 personas, hay ocho millones de desplazados y cuatro de 
refugiados. Además, si solucionamos Siria podremos aniquilar al Estado Islámico (EI), el 
principal enemigo de nuestra civilización”.  

Este es nuestro enemigo y por eso lamentamos que algunos comparen la defensa de la vida y de 
la seguridad con la independencia. 

Desde este Grupo Municipal apoyaremos todas las medidas que se lleven a cabo en Siria y en 
otros países cuna de organizaciones terroristas siempre que se hagan de manera proporcional a 
los hechos que ellos cometan en defensa de la libertad, la democracia y nuestro mayor bien, la 
propia vida. 

Por todo lo expuesto, porque estas cuestiones son tratadas en este ayuntamiento pero ejecutadas 
por el Estado, un estado con un Pacto contra el terrorismo yihadista al que Podemos, partido 
afín al suyo, no ha querido adherirse y ha acudido como mero observador, nos abstendremos”. 
 
 
 
Acabada la intervenció de la Sra. Parés, va prendre la paraula el Sr. Masana, el qual va 
manifestar que no s'estendria massa, atès que subscrivia íntegrament tots els punts i comes de la 
declaració, declaració de condemna en la que coincidien totalment. Tanmateix, el Sr. Masana va 
voler fer alguna puntualització, que era una mica crítica però que era aplicable a tothom, atès 
que només condemnaven aquests atemptats quan ens afectaven directament a nosaltres, al cor 
d'Europa, però no quan afectaven a Malí, Tunísia, etc, que aleshores semblava que no ens en 
recordàvem. Però d'altra banda, tot i que afectaven radicalment els més elementals drets 
humans, calia recordar molt especialment, que eren un atac ferotge contra les dones. 
 
 
De la seva banda, el Sr. Miquel Àngel Ibáñez, en nom de Ciutadans, va manifestar d'entrada que 
de ben segur que tots erem contraris a la guerra, i també en contra del terrorisme, especialment 
quan hi havien uns fets sagnants tant recents. Ara es podia parlar de que fer, de quines respostes 
es podien donar, de com actuar, quina seria la més adequada i proporcionada, quina seria la 
millor, però potser caldria reflexionar una mica sobre que havien fet abans d'aquest conflicte, o 
respecte d'alguns altres com els que esmentava el Sr. Masana, afegit a una oposició de baix 
nivell. La guerra està lluny, som uns mers espectadors, fem quatre cosetes per tapar la nostra 
consciència, i tots contents. Però aleshores, exagerant una mica el to, quan hi ha sang blanca 
reaccionem, que fem quan passa a Europa, aquí, a casa nostre: és en aquest moment quan es 
posa en marxa tota la maquinària, tant la maquinària de guerra com la maquinària de solidaritat. 
Certament que el grup de C's subscrivia dita declaració política, però a la vegada que es parla de 
prevenció, s'hauria de parlar també de prevenció en origen, i en aquest sentit, ens havíem de 
preguntar qui estava venent a l'estat islàmic aquests Nissan d'alta gamma, furgonetes per posar-
hi a sobre les metralladores, qui els estava venent els tacs de goma de 6 mm per renivellar les 
ballestes de darrera, atès el pes que suposava aquest armament: països occidentals. O calia 
preguntar-se també qui els subministrava els kalahsnikov emprats a l'atac de París. Doncs bé, ho 
sabia tothom, se sabia des de sempre, i de sobte, quan això s'utilitzava contra nosaltres, posàvem 
el crit al cel. Evidentment, era molt lamentable, i era també una mica diferent, perquè era un 
atac una mica més global, però això no ens eximia de ser conscients de que, per després no 
haver d'anar posant panys calents, miréssim que havíem fet abans. Això no significava que no 
haguéssim de reaccionar, però sí que calia tenir en compte que altres conflictes podien sorgir a 
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altres països, i que un cop oberta la línia fàcil del terrorisme, atès que un fanàtic disposat a 
suïcidar-se podia aparèixer en qualsevol moment, primer, prevenció efectiva en origen, però 
també, en aquests moments, actuació. 
 
 
Seguidament va prendre la paraula el Sr. Miquel Àngel Díaz, en nom del PSC, el qual va 
manifestar en primer lloc que el seu grup votaria a favor de la declaració, a la vegada que va 
agrair les esmenes transaccionals que s'havien fet, indicant en segon lloc que calia reforçar la 
unitat entre totes les democràcies de la Unió Europea, reforçant a la  vegada la seguretat 
exterior, ja que sense una estratègia de defensa i seguretat comuna, no seria possible acabar amb 
eficàcia amb el fenomen terrorista, com així ho posava de manifest l'ampli consens existent a 
Catalunya, a Espanya i a la Unió Europea, i sobre tot, també per les forces polítiques, incloses 
les noves forces emergents, com així s'havia posat de manifest darrerament en una trobada 
conjunta  de les forces polítiques en relació a la lluita  contra del jihadisme, fet aquest 
especialment important, ja que venia a mostrar la pràctica unanimitat entorn d'aquesta qüestió, 
salvaguardant els matisos de cada força política. Igualment, calia destacar la salvaguarda de la 
legalitat internacional, portada a terme en el marc del Consell de Seguretat de Nacions Unides, 
el manteniment d'una estratègia integral, ja que més important que el bombardeig de camps 
jihadistes, era el fet d'aconseguir l'asfixia financera del daesh, o el tancament del tràfic d'armes, 
el fet d'involucrar a la Lliga àrab, així com la cooperació entre els diversos serveis 
d’intel·ligència. Tot això – va dir el Sr. Díaz – requeria actuar amb una certa urgència, a la 
vegada que calia ser generosos entre tots els grups municipals per acabar amb aquest fenomen. 
D'altra banda, i pel que feia a l'explicació de l'origen d'aquest problema, no es podien fer 
interpretacions senzilles, atesa l'especial complexitat de la qüestió, ni tot era tampoc culpa 
d'occident, ni tampoc de la societat civil. El que estava passant era fruit de tot un seguit de 
causes, que calia examinar des de una perspectiva integral, sense que es podessin fer simples 
campanyes de pancartes. El que calia era una veritable política d'Estat, fixar noves estratègies, 
tenir alçada de mires, actuar amb una mica més de generositat, i sobre tot, no adoptar actuacions 
precipitades que podessin implicar vulneració dels drets fonamentals. 
 
Sotmesa a votació, la declaració va ser aprovada per tots els grups municipals, llevat de 
l'abstenció del grup del PPC.     
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, la sra. alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent 
les vint hores, trenta-dos minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en dono fe. 
 
              L’alcaldessa                                                                                   El secretari 
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